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Pierwsza ofiara mrozów w Kutnie?
 Temperatura spadła do -20 stopni! 

W miniony piątek przy ul.
Jana Pawła II znaleziono
zwłoki mężczyzny.

W ostatnich dniach nasz 
region nawiedziły silne 
mrozy i słupki rtęci wska-
zywały nawet –20 stop-
ni Celsjusza. Niestety, 
wszystko wskazuje na to, 
że zima zebrała śmiertelne 
żniwo, bowiem w centrum 
miasta znaleziono zwłoki 
bezdomnego mężczyzny.

W miniony piątek, 15 stycz-
nia, około godziny 9 w okoli-
cach trafostacji przy ul. Jana 
Pawła II w Kutnie znaleziono 
zwłoki. – Mężczyznę leżące-
go przy trafostacji znalazła 
osoba z robót publicznych. 
Natychmiast udaliśmy się na 
miejsce i strażnicy stwierdzi-
li, że znaleziony mężczyzna 
prawdopodobnie nie żyje. Na 
miejsce zawiadomili policję
oraz pogotowie ratunkowe i do 
czasu ich przyjazdu zabezpie-
czali miejsce – powiedział Pano-
ramie Ryszard Wilanowski,
komendant straży miejskiej.

Jak udało nam się nieofi cjal-
nie dowiedzieć, zmarły męż-
czyzna to osoba bezdomna. 
Był dobrze znany kutnowskim 
służbom, które miały wielo-
krotnie podejmować wobec 
niego czynności. Miał jednak 
nie chcieć przebywać w nocle-
gowni czy ogrzewalni.

Wiele wskazuje na to, że jed-
ną z przyczyn śmierci mężczy-
zny mogło być wychłodzenie. 
Mundurowi wyjaśniają do-
kładne okoliczności tragedii.

W związku z niesprzyjają-
cą aurą mundurowi apelują 
do mieszkańców o zwracanie 
uwagi na osoby potrzebujące 
pomocy oraz zwierzęta pod-
czas mrozów. W takich warun-
kach ciężko o przebywanie na 
dworze, dlatego warto zadbać 
o osoby potrzebujące pomocy.

– Zwracamy się do miesz-
kańców z apelem, aby nie byli 
obojętni i zwracali uwagę na 
osoby bezdomne, ale również 
na te, które pewnie dom mają, 
ale na przykład przesadziły
z ilością wypitego alkoholu
i nie mogą o własnych siłach 
dojść do domów. Sygnalizujmy 
takie zdarzenia, bo w takich 
warunkach bardzo łatwo może 
dojść do wychłodzenia organi-
zmu – wyjaśnia Ryszard Wi-
lanowski, Komendant Straży 
Miejskiej w Kutnie.

Jak podkreśla komendant 
Wilanowski, osoby upojone al-
koholem nie mają świadomo-
ści niskich temperatur, czują 
się błogo i bardzo łatwo może 
dojść do tragedii. W tych mroź-
nych dniach szczególną uwagę 
należy zwrócić też na zwierzęta 

zarówno te bezdomne jak i do-
mowe.

– Znaczna część zwierząt na 
obrzeżach miasta mieszka na 
podwórkach. Warto zatem 
sprawdzić miejsce, w którym 
śpią. W razie potrzeby zmie-
nić im wyściółkę w miejscach, 
których przebywają. Można 
dołożyć słomy, aby było im po 
prostu cieplej – informuje Ry-
szard Wilanowski.

Wszelkie interwencje można 
zgłaszać pod numerem tele-
fonu 986 od poniedziałku do 
soboty w godzinach od 7:00 do 
23:00.

O tym, że duży spadek tem-
peratury i bardzo zimne noce
to warunki pogodowe za-
grażające życiu ludzi mówią 
także policjanci. Mundurowi
z Komendy Powiatowej Policji 
w Kutnie apelują o zwracanie 
uwagi na osoby bezdomne oraz 
potrzebujące pomocy.

– Czasami wystarczy jeden 
telefon, aby uratować komuś 
życie. Wszystkie zgłoszenia 
można kierować pod alarmo-
wy numer 112, bądź korzysta-
jąc z aplikacji Krajowej Mapy 
Zagrożeń Bezpieczeństwa 
– mówi Justyna Filipczak
z KPP Kutno. •osoby bezdomne, ale również 
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Mundurowi na bieżąco 
sprawdzają miejsca, gdzie 

przebywać mogą bezdomni.
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W związku z atakiem zimy 
wielu kierowców może 
mieć problem z odpale-
niem swoich samocho-
dów. W takich sytuacjach 
może pomóc kutnowska 
Straż Miejska.

Funkcjonariusze są wy-
posażeni w specjalne urzą-
dzenie rozruchowe, dzięki 
któremu uda się rozwiązać 

problemu z odpaleniem 
auta na mrozie.

– My przygotowujemy 
się do tych mrozów pod 
tym kątem, że możemy 
mieć właśnie dużo zgło-
szeń  dotyczących możli-
wości odpalenia pojazdu. 
Akumulatory na takich 
mrozach niestety niekiedy 
nie wytrzymują. Też trzeba 
pamiętać, że te zgłoszenia 

przyjmowane są w godzi-
nach naszej pracy, czyli od 
7:30 do 22:00, tak, żebyśmy 
mogli spokojnie dojechać 
– tłumaczy Ryszard Wila-
nowski, Komendant Straży 
Miejskiej w Kutnie.

Takie sytuacje można 
zgłaszać pod numerem 
986.

– Bywało już w latach po-
przednich, że jeden z pa-

troli zajmował się właśnie 
tylko pomocą w odpale-
niu pojazdów – dodaje
Ryszard Wilanowski.

Strażnicy podkreślają, że 
niekiedy trzeba na pomoc 
poczekać, bo urządzenie 
jest tylko jedno, ale w żad-
nym razie nie zapominają o 
żadnym mieszkańcu, który 
zgłosi potrzebę pomocy. •
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Kutnowska straż miejska jest wyposażona
w specjalne urządzenie rozruchowe.

Przedsiębiorstwo Wo-
dociągów i Kanalizacji 
w Kutnie szykuje się do 
kolejnych inwestycji. 
Wszystko dzięki umorzo-
nej pożyczce.

W ostatnim czasie spółka 
wybudowała prawie kilometr 
sieci kanalizacyjnej. Wszyst-
ko dzięki umorzeniu pożycz-
ki z Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej. PWiK 
nie musi spłacać ponad pię-
ciu milionów złotych do Fun-
duszu.

Pieniądze były częścią po-
życzki, którą zaciągnięto
w 2013 roku na modernizację 
i rozbudowę Stacji Uzdatnia-
nia Wody przy ulicy Granicz-
nej. Inwestycja pochłonęła 13 
milionów złotych. Teraz Wo-
jewódzki Fundusz przychylił 
się do wniosku PWiK o umo-
rzenie pożyczki. Kutnowska 
spółka nie będzie musiała 
spłacać długu, ale w zamian 
została zobligowana do prze-
prowadzenia ekologicznych 
inwestycji.

– Zamiast spłacać dług, in-
westujemy pieniądze w kolej-
ne zadania, które polepszają 
jakość życia mieszkańców. 
Będziemy rozbudowywać 
sieć kanalizacyjną w kilku 
miejscach w mieście. Roboty 
były już prowadzone w ciągu 
ulicy Łąkoszyńskiej i  ulicy 
Łódzkiej. Dodatkowo czekają 
nas prace na ulicach: Naruto-
wicza, Skłodowskiej–Curie, 
Komuny Paryskiej, Malczew-
skiego, Chełmońskiego, Kle-
py i Fijałkowskich – tłuma-
czy Paweł Kieszkowski, 
prezes PWiK Kutno.

Realizacja tych wszystkich 
inwestycji prowadzona bę-
dzie do 2022 roku. Łączna 
wartość inwestycji to ponad 
6,5 miliona złotych. •

PWIK
zapowiada
inwestycje

FOT. UM KUTNO
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Prezydent Kutna Zbigniew Burzyński podsumowuje rok 2020

● Rok 2020 na długo jesz-
cze pozostanie w naszej 
pamięci. Jaki to był czas dla 
Kutna?

O roku 2020 jak najszyb-
ciej chcielibyśmy pewnie 
zapomnieć. Wszystko ze 
względu na pandemię, która 
pokrzyżowała wiele planów 
zarówno pojedynczych osób 
i fi rm jak i instytucji kultu-
ralnych czy samorządów. 
Mimo wszystko jednak w 
Kutnie w tych mijających 12 
miesiącach udało się wyko-
nać sporo rzeczy.
● A jak Kutno radziło sobie 
z pandemią?

Od początku epidemii, czy-
li od marca Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej działa na 
rzecz osób dotkniętych pro-
blemem COVID–19. Został 
powołany specjalny Zespół 
Kryzysowy, który koordyno-
wał działania we współpracy 
z organizacjami pozarzą-
dowymi i wolontariuszami. 
Chodziło o zabezpieczenie 
w niezbędne produkty żyw-
nościowe, wykup lekarstw 
i dostarczanie ich do senio-
rów czy osób na kwarantan-
nie. To także dostarczanie 
ciepłego posiłku przez Cen-
trum Seniora, organizowa-
nie teleporad medycznych i 

organizowanie odbioru od-
padów od rodzin w izolacji.
● W centrum obserwujemy 
dwie duże inwestycje, któ-
re powoli dobiegają końca. 
To one zdominowały minio-
ny rok? 

Tak, to prawda. Te dwa 
duże zadania realizujemy 
od 2019 roku. Chodzi oczy-
wiście o budowę kompleksu 
muzealnego wraz z „Rewa-
loryzacją Pałacu Saskiego” 
i „Rewitalizację najstarszej, 
historycznej części miasta, 
czyli zagospodarowanie Pla-
cu Wolności i Rynku Zduń-
skiego”. Niestety pandemia 
nie oszczędziła nas również 
na tym polu, dlatego obie 
inwestycje zostaną dokoń-
czone dopiero w 2021 roku. 
● Nie brakowało też inwe-
stycji związanych z drogami 
w naszym mieście.

W 2020 roku na drogi zo-
stały przeznaczone miliony 
złotych. W sumie zakończy-
liśmy modernizację siedmiu 
ulic. Zrealizowaliśmy budo-
wę ulic: Ptasiej i Sowiej wraz 
z kanalizacją deszczową za 
ponad 870 tysięcy złotych. 
Zakończyliśmy też rozpoczę-
tą w 2019 roku przebudowę 
ciągu ulic: Jagiełły, Batorego 
i Chrobrego. Koszt tej inwe-

stycji to prawie 1 milion 900 
tysięcy złotych. Ponadto zre-
alizowaliśmy pierwszy etap 
budowy ulicy Paderewskie-
go wraz z infrastrukturą, co 
kosztowało prawie 1 milion 
800 tysięcy złotych, a tak-
że wybudowaliśmy również 
ulicę Stalową za nieco ponad 
1 milion 300 tysięcy złotych.

Rozpoczęliśmy też przebu-
dowę ulicy Chopina, która 
według planu ma zakoń-
czyć się w marcu 2021 roku. 
Przeznaczyliśmy na nią w 
tym roku ponad 1 milion 
100 tysięcy złotych z prawie 

2 milionów, które pochłonie 
ta inwestycja.

Łącznie na infrastrukturę 
drogową przeznaczyliśmy 
prawie 8 milionów złotych. 
Część z tych pieniędzy po-
zyskana została z Funduszu 
Dróg Samorządowych.

Dodatkowo w tym roku zo-
stała wykonana, długo wy-

czekiwana przez mieszkań-
ców, kanalizacja deszczowa 
w ciągu Alei ZHP. Inwesty-
cja, dzięki której woda nie 
powinna zbierać się już w 
pobliżu bloków mieszkal-
nych i nie zalewać piwnic 

mieszkańców. Jej koszt to 
ponad 780 tysięcy złotych.
● Niestety przez sytu-
ację pandemiczną nie od-
była się kolejna edycja 
sztandarowego projektu,
czyli Kutnowskiego Budże-
tu Obywatelskiego. Mimo to 
jednak nie próżnowaliście.

Tak, mimo pandemii uda-
ło się oddać do użytku czte-
ry zadania z Kutnowskiego 
Budżetu Obywatelskiego za 
kwotę prawie 400 tysięcy 
złotych. Chodzi o projek-
ty: „Plac Zabaw Przy Wia-
dukcie”, „Nasza Wenecja re-
mont placu zabaw przy ul. 
Krasińskiego 7 i 1 Maja 17”, 
„Wyspy Karaibskie – senso-
ryczny plac zabaw” i „Nasze 
boisko osiedlowe przy ulicy 
Wybickiego”.
● W Kutnie sporo działo się 
także na rynku nierucho-
mości i powstaje sporo no-
wych mieszkań.

Generalnie mijający rok 
stanął pod znakiem inwesty-
cji mieszkaniowych. Dewe-
loperzy rozpoczęli budowę 
kilku nowych osiedli, w któ-
rych docelowo może powstać 
nawet ponad 600 mieszkań. 
Najwięcej na osiedlu „Nowy 
Łąkoszyn” realizowanym 
przez Robotniczą Spółdziel-
nię Mieszkaniową „Pionier”.  
Dodatkowo m.in. ponad 100 
mieszkań na dwóch osie-
dlach: „Lawenda” i „Dzika 
Róża” przy ulicy Oporow-
skiej.

Natomiast w zeszłym roku 
miasto zakończyło przebu-
dowę budynku przy ulicy 
Majdany 1, która rozpoczęła 
się w 2019 roku. Łącznie in-
westycja kosztowała prawie 
2 miliony 700 tysięcy zło-
tych, ale w 2020 roku wy-
daliśmy na nią niespełna 1 
milion 900 tysięcy złotych. 
Warto przypomnieć, że in-
westycja została wsparta 
pieniędzmi unijnymi. Dzięki 
temu uzyskaliśmy 22 miesz-
kania wspomagane do re-
alizacji zadań z zakresu po-
lityki społecznej. Będziemy 
mogli w ten sposób pomóc 
32 osobom. Budynek zaczę-
to zasiedlać w październiku 
2020 r.
● Mimo pandemii, Kutno 
wciąż jest w czołówce wielu 
gospodarczych rankingów. 
Pojawiają się też nowe in-
westycje.
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Zagospodarowanie Placu Wolności i Rynku Zduńskiego
to jedna z największych trwających w 2020 roku inwestycji.
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Cieszyć może fakt, że mimo 
wszystko ten rok nie był aż 
taki zły dla gospodarki w 
Kutnie. Bezrobocie w po-
równaniu z rokiem ubie-
głym wzrosło nieznacznie. 
Według danych Powiatowe-
go Urzędu Pracy, w listopa-
dzie bez pracy pozostawało 
1268 osób. W listopadzie 
2019 roku bez pracy były 
1184 osoby, czyli o 84 osoby 
mniej.

Mimo wszystko, Kutno po-
zostaje liderem w wojewódz-
twie łódzkim jeśli chodzi o 
liczbę osób pracujących w 
przedsiębiorstwach zatrud-
niających powyżej 9 osób.  
Jak informuje Główny Urząd 
Statystyczny, po wiosennym 
spadku, znów wzrosła liczba 
podmiotów gospodarczych 
zarejestrowanych w Kutnie. 
Na koniec listopada było to 
4356 podmiotów, to o 50 
więcej w porównaniu z naj-
gorszym pod tym względem 
miesiącem, czyli w kwiet-
niem, w którym zanotowano 
4306 podmiotów.

Firmy nadal chętnie inwe-
stują w Kutnie. Warto wspo-
mnieć, że 480 milionów 
złotych na rozbudowę swo-
jego zakładu produkcyjnego 
przeznacza fi rma Kellogg’s. 
Dodatkowo powstaje nowe 
centrum handlowe S1 oraz 
market budowlany Leroy 
Merlin.
● Jakie działania dotyczące 
polityki społecznej uda-
ło się podjąć w mijających 
miesiącach?

W 2020 roku mimo pan-
demii udało się przeprowa-
dzić procedurę wyborów do 
nowo powstałej Rady Senio-

rów. Rada liczy 10 członków 
i jest organem doradczym 
oraz inicjatywnym prezy-
denta Kutna. Ze względu 
na obostrzenia epidemiczne 
Rada swoją działalność roz-
pocznie w 2021 roku.

W grudniu wraz z Po-
wiatem Kutnowskim za-
łożyliśmy Samorządową 
Spółdzielnię Socjalną. Spół-
dzielnia zajmować się będzie 
utrzymaniem porządku na 
zrewitalizowanym obszarze 
miasta (Plac Wolności, Ry-
nek Zduński, teren przed 
Urzędem Stanu Cywilnego) 
i prowadzić parking na Pla-
cu Wolności. 
● Pandemia najmocniej od-
cisnęła chyba swoje piętno 
na kulturze – mocno ogra-
niczono działalność wie-
lu instytucji, w 2020 roku 
skromnie obchodziliśmy 
też np. Święto Róży. 

Tak, pandemia najbardziej 
odcisnęła swoje piętno na 
wydarzeniach kulturalnych 
organizowanych w mieście. 
Z powodu obostrzeń wiele 
imprez musiało się prze-
nieść do Internetu. Kut-
nowski Dom Kultury zor-
ganizował on-line między 
innymi „Domówkę z Ba-
reją” czy Wigilię Miejską.  
KDK ruszył również z nową 
formułą programów inter-
netowych. Kutnowski Dom 
Kultury zaistniał też w ser-
wisie TikTok. Udało się, w 
bardzo ograniczonym stop-
niu, zorganizować Piknik 
wśród Róż oraz 46. Święto 
Róży, na którym mieszkańcy 
mogli podziwiać Ogólnopol-
ską Wystawę Róż.

Miejska i Powiatowa Bi-

blioteka Publiczna pozyska-
ła środki fi nansowe na pol-
skie tłumaczenie powieści 
Szaloma Asza „Szlojme Bo-
gacz”. Książnica zrealizowa-
ła również projekt Czytanie 
na Ekranie z Kutnowskiego 
Budżetu Obywatelskiego. 
Dzięki temu mieszkańcy 
miasta mogą korzystać z 
blisko 60 tysięcy ebooków 
z platformy Legimi. Biblio-
teka wprowadziła również 
innowacje w postaci inter-
netowego rezerwowania i 
zamawiania książek oraz za-
pisów on-line.

Muzeum Regionalne w 
Kutnie ten rok może z kolei 
zapisać do udanych. Placów-
ka otrzymała bowiem dofi -
nansowania z Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego na różnego rodzaju 
projekty. Dzięki jednemu z 
nich Muzeum mogło zapro-
jektować i zbudować swój 
nowy portal internetowy. 
W ramach projektu  „Mistrz 
Tradycji” młodzi wycho-
wankowie Ośrodka Opie-
kuńczo-Wychowawczego 
„Tęcza” zapoznali się z pro-
fesją rzeźbiarza Antoniego 
Kamińskiego.

Warto podkreślić też, że 
Muzeum Regionalne w Kut-
nie po raz dziewiąty zorgani-
zowało Spotkania z Historią, 
podczas których mieszkańcy 
mogli wziąć udział w różne-
go rodzaju grach miejskich, 
questach, debacie oksfordz-
kiej, larpie i spotkaniach

z historykami. Tegorocz-
na edycja wydarzenia była 
ściśle powiązana z rocznicą 
100-lecia Bitwy Warszaw-
skiej.
● Jakich inwestycji i przed-
sięwzięć w 2021 mogą spo-
dziewać się mieszkańcy 
Kutna? 

Budżet miasta na 2021 rok 

zakłada dochody i wydatki 
na tym samym poziomie, 
nieco ponad 235 milionów 
złotych.  Na wydatki inwe-
stycyjne przeznaczonych 
będzie ponad 16 milionów 
złotych.

Wśród głównych prioryte-
tów inwestycyjnych Kutna 
na 2021 rok można wymie-
nić dokończenie rewitaliza-
cji najstarszej, historycznej 
części Kutna oraz rewalory-
zacji zespołu Pałacu Saskie-
go w Kutnie,  zakup urzą-
dzeń oświetlenia ulicznego, 

budownictwo mieszkaniowe 
oraz budowa i modernizacja 
dróg, parkingów, chodni-
ków w tym m.in. Morcinka, 
Wybickiego, przebudowa 
przejazdu pod wiaduktem 
ul. Warszawskie Przedmie-
ście, Skłodowskiej-Curie, 
Intermodalna-sięgacz, Zi-
mowa, Jesienna.

To na pewno będzie ciężki 
rok i będzie to ciężki czas. 
Tym bardziej potrzebna 
jest współpraca wszystkich 
radnych. Miasto jest jedno 
i potrzeby są wspólne i je-
śli dołożymy sił i starań, to 
mam nadzieję, że damy radę 
przetrwać ten okres. 

Dziękuję wszystkim pra-
cownikom Urzędu Miasta 
oraz członkom Rady Miasta 
i wszystkim tym, którzy za-
angażowani byli w proces 
tworzenia i uchwalenia bu-
dżetu na 2021 rok. •

blisko 60 tysięcy ebooków 
z platformy Legimi. Biblio-
teka wprowadziła również teka wprowadziła również 
innowacje w postaci inter-
netowego rezerwowania i 
zamawiania książek oraz za-
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Kutnie ten rok może z kolei 
zapisać do udanych. Placów-
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Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego na różnego rodzaju 
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nowy portal internetowy. 
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zadań z zakresu polityki społecznej
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wydarzeniach kulturalnych 
organizowanych w mieście. 
Z powodu obostrzeń wiele 
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W ramach Kutnowskiego Budżetu
Obywatelskiego powstał między innymi
sensoryczny plac zabaw “Wyspy Karaibskie”.

Cieszyć może fakt, że mimo rów. Rada liczy 10 członków 
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skie tłumaczenie powieści 
Szaloma Asza „Szlojme Bo-
gacz”. Książnica zrealizowa-
ła również projekt Czytanie 
na Ekranie z Kutnowskiego 
Budżetu Obywatelskiego. 
Dzięki temu mieszkańcy 
miasta mogą korzystać z 
blisko 60 tysięcy ebooków 
z platformy Legimi. Biblio-
teka wprowadziła również teka wprowadziła również 
innowacje w postaci inter-
netowego rezerwowania i 
zamawiania książek oraz za-
pisów on-line.

Muzeum Regionalne w 
Kutnie ten rok może z kolei 
zapisać do udanych. Placów-

W 2020 nie brakowało
drogowych inwestycji.
Wybudowano między
innymi ulicę Ptasią.
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● Rok 2020 na długo jesz-
cze pozostanie w naszej 
pamięci. Jaki to był czas dla 
Kutna?

O roku 2020 jak najszyb-
ciej chcielibyśmy pewnie 
zapomnieć. Wszystko ze 
względu na pandemię, która 
pokrzyżowała wiele planów 
zarówno pojedynczych osób 
i fi rm jak i instytucji kultu-
ralnych czy samorządów. 
Mimo wszystko jednak w 
Kutnie w tych mijających 12 
miesiącach udało się wyko-
nać sporo rzeczy.
● A jak Kutno radziło sobie 
z pandemią?

Od początku epidemii, czy-
li od marca Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej działa na 
rzecz osób dotkniętych pro-
blemem COVID–19. Został 
powołany specjalny Zespół 
Kryzysowy, który koordyno-
wał działania we współpracy 
z organizacjami pozarzą-
dowymi i wolontariuszami. 
Chodziło o zabezpieczenie 
w niezbędne produkty żyw-
nościowe, wykup lekarstw 
i dostarczanie ich do senio-
rów czy osób na kwarantan-
nie. To także dostarczanie 
ciepłego posiłku przez Cen-
trum Seniora, organizowa-
nie teleporad medycznych i 

organizowanie odbioru od-
padów od rodzin w izolacji.
● W centrum obserwujemy 
dwie duże inwestycje, któ-
re powoli dobiegają końca. 
To one zdominowały minio-
ny rok? 

Tak, to prawda. Te dwa 
duże zadania realizujemy 
od 2019 roku. Chodzi oczy-
wiście o budowę kompleksu 
muzealnego wraz z „Rewa-
loryzacją Pałacu Saskiego” 
i „Rewitalizację najstarszej, 
historycznej części miasta, 
czyli zagospodarowanie Pla-
cu Wolności i Rynku Zduń-
skiego”. Niestety pandemia 
nie oszczędziła nas również 
na tym polu, dlatego obie 
inwestycje zostaną dokoń-
czone dopiero w 2021 roku. 
● Nie brakowało też inwe-
stycji związanych z drogami 
w naszym mieście.

W 2020 roku na drogi zo-
stały przeznaczone miliony 
złotych. W sumie zakończy-
liśmy modernizację siedmiu 
ulic. Zrealizowaliśmy budo-
wę ulic: Ptasiej i Sowiej wraz 
z kanalizacją deszczową za 
ponad 870 tysięcy złotych. 
Zakończyliśmy też rozpoczę-
tą w 2019 roku przebudowę 
ciągu ulic: Jagiełły, Batorego 
i Chrobrego. Koszt tej inwe-

stycji to prawie 1 milion 900 
tysięcy złotych. Ponadto zre-
alizowaliśmy pierwszy etap 
budowy ulicy Paderewskie-
go wraz z infrastrukturą, co 
kosztowało prawie 1 milion 
800 tysięcy złotych, a tak-
że wybudowaliśmy również 
ulicę Stalową za nieco ponad 
1 milion 300 tysięcy złotych.

Rozpoczęliśmy też przebu-
dowę ulicy Chopina, która 
według planu ma zakoń-
czyć się w marcu 2021 roku. 
Przeznaczyliśmy na nią w 
tym roku ponad 1 milion 
100 tysięcy złotych z prawie 

2 milionów, które pochłonie 
ta inwestycja.

Łącznie na infrastrukturę 
drogową przeznaczyliśmy 
prawie 8 milionów złotych. 
Część z tych pieniędzy po-
zyskana została z Funduszu 
Dróg Samorządowych.

Dodatkowo w tym roku zo-
stała wykonana, długo wy-

czekiwana przez mieszkań-
ców, kanalizacja deszczowa 
w ciągu Alei ZHP. Inwesty-
cja, dzięki której woda nie 
powinna zbierać się już w 
pobliżu bloków mieszkal-
nych i nie zalewać piwnic 

mieszkańców. Jej koszt to 
ponad 780 tysięcy złotych.
● Niestety przez sytu-
ację pandemiczną nie od-
była się kolejna edycja 
sztandarowego projektu,
czyli Kutnowskiego Budże-
tu Obywatelskiego. Mimo to 
jednak nie próżnowaliście.

Tak, mimo pandemii uda-
ło się oddać do użytku czte-
ry zadania z Kutnowskiego 
Budżetu Obywatelskiego za 
kwotę prawie 400 tysięcy 
złotych. Chodzi o projek-
ty: „Plac Zabaw Przy Wia-
dukcie”, „Nasza Wenecja re-
mont placu zabaw przy ul. 
Krasińskiego 7 i 1 Maja 17”, 
„Wyspy Karaibskie – senso-
ryczny plac zabaw” i „Nasze 
boisko osiedlowe przy ulicy 
Wybickiego”.
● W Kutnie sporo działo się 
także na rynku nierucho-
mości i powstaje sporo no-
wych mieszkań.

Generalnie mijający rok 
stanął pod znakiem inwesty-
cji mieszkaniowych. Dewe-
loperzy rozpoczęli budowę 
kilku nowych osiedli, w któ-
rych docelowo może powstać 
nawet ponad 600 mieszkań. 
Najwięcej na osiedlu „Nowy 
Łąkoszyn” realizowanym 
przez Robotniczą Spółdziel-
nię Mieszkaniową „Pionier”.  
Dodatkowo m.in. ponad 100 
mieszkań na dwóch osie-
dlach: „Lawenda” i „Dzika 
Róża” przy ulicy Oporow-
skiej.

Natomiast w zeszłym roku 
miasto zakończyło przebu-
dowę budynku przy ulicy 
Majdany 1, która rozpoczęła 
się w 2019 roku. Łącznie in-
westycja kosztowała prawie 
2 miliony 700 tysięcy zło-
tych, ale w 2020 roku wy-
daliśmy na nią niespełna 1 
milion 900 tysięcy złotych. 
Warto przypomnieć, że in-
westycja została wsparta 
pieniędzmi unijnymi. Dzięki 
temu uzyskaliśmy 22 miesz-
kania wspomagane do re-
alizacji zadań z zakresu po-
lityki społecznej. Będziemy 
mogli w ten sposób pomóc 
32 osobom. Budynek zaczę-
to zasiedlać w październiku 
2020 r.
● Mimo pandemii, Kutno 
wciąż jest w czołówce wielu 
gospodarczych rankingów. 
Pojawiają się też nowe in-
westycje.
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dowę budynku przy ulicy 
Majdany 1, która rozpoczęła 
się w 2019 roku. Łącznie in-
westycja kosztowała prawie 
2 miliony 700 tysięcy zło-
tych, ale w 2020 roku wy-
daliśmy na nią niespełna 1 
milion 900 tysięcy złotych. 
Warto przypomnieć, że in-
westycja została wsparta 
pieniędzmi unijnymi. Dzięki 
temu uzyskaliśmy 22 miesz-
kania wspomagane do re-
alizacji zadań z zakresu po-
lityki społecznej. Będziemy 
mogli w ten sposób pomóc 
32 osobom. Budynek zaczę-

Zagospodarowanie Placu Wolności i Rynku Zduńskiego
to jedna z największych trwających w 2020 roku inwestycji.
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Cieszyć może fakt, że mimo 
wszystko ten rok nie był aż 
taki zły dla gospodarki w 
Kutnie. Bezrobocie w po-
równaniu z rokiem ubie-
głym wzrosło nieznacznie. 
Według danych Powiatowe-
go Urzędu Pracy, w listopa-
dzie bez pracy pozostawało 
1268 osób. W listopadzie 
2019 roku bez pracy były 
1184 osoby, czyli o 84 osoby 
mniej.

Mimo wszystko, Kutno po-
zostaje liderem w wojewódz-
twie łódzkim jeśli chodzi o 
liczbę osób pracujących w 
przedsiębiorstwach zatrud-
niających powyżej 9 osób.  
Jak informuje Główny Urząd 
Statystyczny, po wiosennym 
spadku, znów wzrosła liczba 
podmiotów gospodarczych 
zarejestrowanych w Kutnie. 
Na koniec listopada było to 
4356 podmiotów, to o 50 
więcej w porównaniu z naj-
gorszym pod tym względem 
miesiącem, czyli w kwiet-
niem, w którym zanotowano 
4306 podmiotów.

Firmy nadal chętnie inwe-
stują w Kutnie. Warto wspo-
mnieć, że 480 milionów 
złotych na rozbudowę swo-
jego zakładu produkcyjnego 
przeznacza fi rma Kellogg’s. 
Dodatkowo powstaje nowe 
centrum handlowe S1 oraz 
market budowlany Leroy 
Merlin.
● Jakie działania dotyczące 
polityki społecznej uda-
ło się podjąć w mijających 
miesiącach?

W 2020 roku mimo pan-
demii udało się przeprowa-
dzić procedurę wyborów do 
nowo powstałej Rady Senio-

rów. Rada liczy 10 członków 
i jest organem doradczym 
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cu Wolności. 
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na kulturze – mocno ogra-
niczono działalność wie-
lu instytucji, w 2020 roku 
skromnie obchodziliśmy 
też np. Święto Róży. 
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blisko 60 tysięcy ebooków 
z platformy Legimi. Biblio-
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zamawiania książek oraz za-
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Muzeum Regionalne w 
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zapisać do udanych. Placów-
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nansowania z Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego na różnego rodzaju 
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W ramach projektu  „Mistrz 
Tradycji” młodzi wycho-
wankowie Ośrodka Opie-
kuńczo-Wychowawczego 
„Tęcza” zapoznali się z pro-
fesją rzeźbiarza Antoniego 
Kamińskiego.

Warto podkreślić też, że 
Muzeum Regionalne w Kut-
nie po raz dziewiąty zorgani-
zowało Spotkania z Historią, 
podczas których mieszkańcy 
mogli wziąć udział w różne-
go rodzaju grach miejskich, 
questach, debacie oksfordz-
kiej, larpie i spotkaniach

z historykami. Tegorocz-
na edycja wydarzenia była 
ściśle powiązana z rocznicą 
100-lecia Bitwy Warszaw-
skiej.
● Jakich inwestycji i przed-
sięwzięć w 2021 mogą spo-
dziewać się mieszkańcy 
Kutna? 

Budżet miasta na 2021 rok 

zakłada dochody i wydatki 
na tym samym poziomie, 
nieco ponad 235 milionów 
złotych.  Na wydatki inwe-
stycyjne przeznaczonych 
będzie ponad 16 milionów 
złotych.

Wśród głównych prioryte-
tów inwestycyjnych Kutna 
na 2021 rok można wymie-
nić dokończenie rewitaliza-
cji najstarszej, historycznej 
części Kutna oraz rewalory-
zacji zespołu Pałacu Saskie-
go w Kutnie,  zakup urzą-
dzeń oświetlenia ulicznego, 

budownictwo mieszkaniowe 
oraz budowa i modernizacja 
dróg, parkingów, chodni-
ków w tym m.in. Morcinka, 
Wybickiego, przebudowa 
przejazdu pod wiaduktem 
ul. Warszawskie Przedmie-
ście, Skłodowskiej-Curie, 
Intermodalna-sięgacz, Zi-
mowa, Jesienna.

To na pewno będzie ciężki 
rok i będzie to ciężki czas. 
Tym bardziej potrzebna 
jest współpraca wszystkich 
radnych. Miasto jest jedno 
i potrzeby są wspólne i je-
śli dołożymy sił i starań, to 
mam nadzieję, że damy radę 
przetrwać ten okres. 

Dziękuję wszystkim pra-
cownikom Urzędu Miasta 
oraz członkom Rady Miasta 
i wszystkim tym, którzy za-
angażowani byli w proces 
tworzenia i uchwalenia bu-
dżetu na 2021 rok. •

blisko 60 tysięcy ebooków 
z platformy Legimi. Biblio-
teka wprowadziła również teka wprowadziła również 
innowacje w postaci inter-
netowego rezerwowania i 
zamawiania książek oraz za-

Muzeum Regionalne w 
Kutnie ten rok może z kolei 
zapisać do udanych. Placów-
ka otrzymała bowiem dofi -
nansowania z Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego na różnego rodzaju 
projekty. Dzięki jednemu z 
nich Muzeum mogło zapro-
jektować i zbudować swój 
nowy portal internetowy. 

Przy ul. Majdany 1 miasto uzyskało
22 mieszkania wspomagane do realizacji 
zadań z zakresu polityki społecznej

skromnie obchodziliśmy 

Tak, pandemia najbardziej 
odcisnęła swoje piętno na 
wydarzeniach kulturalnych 
organizowanych w mieście. 
Z powodu obostrzeń wiele 
imprez musiało się prze-
nieść do Internetu. Kut-
nowski Dom Kultury zor-
ganizował on-line między 
innymi „Domówkę z Ba-
reją” czy Wigilię Miejską.  reją” czy Wigilię Miejską.  
KDK ruszył również z nową 
formułą programów inter-
netowych. Kutnowski Dom 
Kultury zaistniał też w ser-
wisie TikTok. Udało się, w 
bardzo ograniczonym stop-
niu, zorganizować Piknik 
wśród Róż oraz 46. Święto 
niu, zorganizować Piknik 
wśród Róż oraz 46. Święto 
niu, zorganizować Piknik 

Róży, na którym mieszkańcy 
mogli podziwiać Ogólnopol-

Miejska i Powiatowa Bi-

kiej, larpie i spotkaniach dzeń oświetlenia ulicznego, 

W ramach Kutnowskiego Budżetu
Obywatelskiego powstał między innymi
sensoryczny plac zabaw “Wyspy Karaibskie”.

Cieszyć może fakt, że mimo rów. Rada liczy 10 członków 

blioteka Publiczna pozyska-
ła środki fi nansowe na pol-
skie tłumaczenie powieści 
Szaloma Asza „Szlojme Bo-
gacz”. Książnica zrealizowa-
ła również projekt Czytanie 
na Ekranie z Kutnowskiego 
Budżetu Obywatelskiego. 
Dzięki temu mieszkańcy 
miasta mogą korzystać z 
blisko 60 tysięcy ebooków 
z platformy Legimi. Biblio-
teka wprowadziła również teka wprowadziła również 
innowacje w postaci inter-
netowego rezerwowania i 
zamawiania książek oraz za-
pisów on-line.

Muzeum Regionalne w 
Kutnie ten rok może z kolei 
zapisać do udanych. Placów-

W 2020 nie brakowało
drogowych inwestycji.
Wybudowano między
innymi ulicę Ptasią.



6      / 20 stycznia 2021 www.PanoramaKutna.pl6      / 20 stycznia 2021 www.PanoramaKutna.pl

● Za nami 2020 rok, który 
został zdominowany przez 
pandemię koronawirusa. 
Jaki to był rok dla powiatu 
kutnowskiego?

To był bardzo ciężki rok. Sa-
morząd powiatowy zderzył się 
z problemami, które wcześniej 
nie były spotykane. Wynikły 
one z trwającego stanu epide-
mii COVID-19. Pomimo prze-
ciwności udało się jednak wyko-
nać założone w budżecie plany, 
w taki sposób, aby mieszkańcy 
powiatu kutnowskiego w jak 
najmniejszym stopniu odczuli 
tę wyjątkową sytuację.
● Pandemia sprawiła, że 

wiele działań mających na 
celu walkę z koronawiru-
sem spadło na samorządy, 
w tym powiat kutnowski. 
Jak wyglądała i nadal wy-
gląda pandemiczna rzeczy-
wistość w naszym regionie?

Do zadań Starostwa Powiato-
wego w Kutnie w czasie epidemii 
koronawirusa należało między 
innymi wsparcie Kutnowskiego 
Szpitala Samorządowego, wy-
posażenie i zapewnienie miejsc 
kwarantanny zbiorowej, akcja 
informująca mieszkańców o 
stanie koronawirusa na terenie 
powiatu, współpraca z Pań-
stwową Stacją Sanitarno-Epi-
demiologiczną.

W ramach tych obowiązków 
Starostwo Powiatowe w Kutnie 
przekazywało do Kutnowskie-
go Szpitala Samorządowego 
płyn dezynfekujący do dezyn-
fekcji rąk i powierzchni oraz 
uczestniczył w pozyskiwaniu 
środków ochrony osobistej 
dla kadr Domów Pomocy Spo-
łecznej oraz szpitala, co było 
naprawdę trudnym zadaniem 
zwłaszcza w trakcie trwania 
pierwszej fazy epidemii, kiedy 
to owe towary były strasznie 

trudno dostępne.
Starostwo przygotowało 336 

miejsc do kwarantanny zbio-
rowej, łącznie z zapewnieniem 
wszelkich niezbędnych środ-
ków potrzebnych do przepro-
wadzenia kwarantanny. Sta-
rostwo doposażyło miejsca 
kwarantanny w niezbędny 
sprzęt: maski specjalistyczne, 
ubiory ochronne, pościel jed-
norazowego użytku, fartuchy 
ochronne, maseczki i okulary 
ochronne, obuwie ochronne, 
termometry, łóżka, inny sprzęt 
kwaterunkowy. Doposażono 
także Komendę Powiatową 
Policji w Kutnie, zgodnie z jej 
zapotrzebowaniem. Starostwo 
zakupiło też niezbędny sprzęt, 
który jest na wyposażeniu sta-
rostwa, jak: środki dezynfe-
kujące, rękawiczki, termome-
try bezdotykowe, maseczki. 
Wszystkie komórki organiza-
cyjne Starostwa Powiatowego 
w Kutnie pracują, ale Urząd 
Starostwa Powiatowego jest 
zamknięty dla petentów, do 
odwołania.

Wszyscy pracownicy sta-
rostwa mają zapewnione 
niezbędne środki przeciw-
działające zarażeniu się ko-
ronawirusem. Starostwo na 
bieżąco współpracuję z Powia-
tową Stacją Sanitarno – Epi-
demiologiczną w Kutnie. W 
szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest Powiat Kut-
nowski, na początku pandemii 
koronawirusa zostały przepro-
wadzone kompleksowe dezyn-
fekcje, które obecnie są prowa-
dzone cyklicznie. Dezynfekcje 
takie odbywają się także w in-
nych jednostkach podległych 
powiatowi.
● Mimo pandemii udało 

się zrealizować kilka inwe-
stycji. Które z nich były naj-
ważniejsze?

Zgadza się. Tak jak wspomi-
nałem wcześniej, udało się wy-
konać zaplanowane w budżecie 
inwestycje, ale udało się rów-
nież przeprowadzić inwestycje, 
których pierwotnie w projekcie 
budżetu nie było. Mowa tu o 
częściowej przebudowie drogi 
Kutno – Antoniew – Witonia. 
Za największe sukcesy inwe-
stycyjne roku 2020 trzeba na 
pewno uznać zakończenie bu-
dowy dwóch Placówek Opie-
kuńczo– Wychowawczych w 
miejscowości Kutno i Francisz-
ków oraz znaczną część wyko-
nania przebudowy drogi Nr 
2142E relacji Kutno – Łanięta 
– Kąty na odcinku w obrębie 
geodezyjnym Gołębiew.

Ważnym przedsięwzięciem 
była także przebudowa wejścia 
Kutnowskiego Szpitala Samo-
rządowego, która pozwoliła 
godnie i bezpiecznie korzystać 
z naszej lecznicy osobom nie-
pełnosprawnym.
● Koronawirus mocno dał 

się we znaki w organizacji 
pracy KSS-u. Nasza placów-
ka w październiku została 
przemianowana na szpital 
covidowy, co spotkało się
z szeregiem kontrowersji.

Decyzją Wojewody łódzkiego 
Kutnowski Szpital Samorzą-
dowy od dnia 30 października 
został przekształcony w szpi-
tal zakaźny, z łóżkami dla pa-
cjentów z podejrzeniem lub 
potwierdzonym zakażeniem 
COVID-19.

Myślę, że wokół spraw szpi-
tala kutnowskiego pojawiło 
się zbyt dużo polityki. Strasz-
nie ubolewam nad faktem, że 
środowiska opozycyjne w tak 
trudnym dla mieszkańców 
okresie, zamiast służyć realną 
pomocą dla pacjentów z terenu 
powiatu kutnowskiego, skupiły 
się głównie na zbijaniu „me-
dialnego kapitału” na tragedii, 
która nas spotkała. Sytuacja 
na chwilę obecną się unormo-
wała, szpital funkcjonuje w 
formule hybrydowej i otrzy-
muje wsparcie od Wojewody 
Łódzkiego. Czas pandemii jest 
trudnym czasem, ale myślę, że 

zmierzamy ku normalności. 
Będąc przy temacie szpitala, 
warto również przypomnieć, 
że Kutnowski Szpital Samorzą-
dowy jest jednym z pierwszych 
73 szpitali w Polsce, gdzie roz-
poczęto szczepienia przeciwko 
koronawirusowi.
● Powiat kutnowski zo-

stał mocno wsparty przez 
rząd – z Funduszu Inwe-
stycji Lokalnych popłynęły 
miliony.

Zgadza się. Do powiatu kut-
nowskiego w ramach Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych trafi -
ło razem aż 22 647 802 zł! Jest 
to ogromne wsparcie dla samo-
rządów powiatu kutnowskiego. 
Wiele inwestycji nigdy by nie 
powstało bez tej pomocy rządu.

Warto także wspomnieć o 
Funduszu Dróg Samorządo-
wych, który równolegle wspie-
ra inwestycje drogowe na tere-
nie naszego powiatu. Ponadto 
w roku 2020 do dyspozycji Po-

wiatu Kutnowskiego było aż 
50 mln zł wsparcia z przezna-
czeniem dla przedsiębiorców z 
naszego terenu w ramach tar-
czy antykryzysowej. Myślę, że 
powiat kutnowski nigdy wcze-
śniej nie otrzymał tak dużego 
wsparcia ze strony rządu jak 
w latach 2019-2020. Również 
na rok 2021 powiat kutnowski 
aplikował na ważne dla miesz-
kańców inwestycje. Mowa tu o 
środkach na remont Oddziału 
Intensywnej Terapii w Kut-

nowskim Szpitalu Samorządo-
wym oraz termomodernizacje 
kutnowskiej lecznicy. Oczywi-
ście tak jak w roku 2020 tak i 
w 2021 zamierzamy aktywnie 
pozyskiwać środki w ramach 
wszystkich programów rządo-
wych.
● Jakie plany na 2021 rok? 
Jak wyglądać będzie bu-
dżet i jakich inwestycji 
można się spodziewać?

Budżet na rok 2021 będzie 
trudnym budżetem. Jak wska-
zują wieloletni samorządowcy 
z naszego powiatu, budżet na 
ten rok będzie najtrudniejszym 
w dotychczasowej historii sa-
morządów. Mimo to udało 
nam się wygospodarować w 
nim środki na inwestycje.

Co zamierzmy zrealizować? 
Wśród planowanych inwesty-
cji mogę wymienić termomo-
dernizację sali gimnastycznej 
przy SOSW nr 1 w Kutnie, 

termomodernizację bursy nr 
1 i SOSW nr 2 w Kutnie, ter-
momodernizację DPS-u przy 
ul. Krzywoustego w Kutnie czy 
termomodernizację Młodzie-
żowego Ośrodka Socjoterapii 
w Żychlinie. Chcemy także 
zbudować boisko przy Zespole 
Szkół nr 3 w Kutnie. Ponadto 
powiat kutnowski planuje w 
ramach Funduszu Dróg Sa-
morządowych wyremontować 
drogi Dąbrowice – Mariopol 
oraz Łanięta – Kąty. •

Rok 2020 okiem starosty Daniela Kowalika

● Za nami 2020 rok, który trudno dostępne.

nałem wcześniej, udało się wy-
konać zaplanowane w budżecie 
inwestycje, ale udało się rów-
nież przeprowadzić inwestycje, 
których pierwotnie w projekcie 
budżetu nie było. Mowa tu o 
częściowej przebudowie drogi 
Kutno – Antoniew – Witonia. 
Za największe sukcesy inwe-
stycyjne roku 2020 trzeba na 
pewno uznać zakończenie bu-
dowy dwóch Placówek Opie-
kuńczo– Wychowawczych w 
miejscowości Kutno i Francisz-
ków oraz znaczną część wyko-
nania przebudowy drogi Nr 
2142E relacji Kutno – Łanięta 
– Kąty na odcinku w obrębie 
geodezyjnym Gołębiew.

była także przebudowa wejścia 
Kutnowskiego Szpitala Samo-
rządowego, która pozwoliła 
godnie i bezpiecznie korzystać 
z naszej lecznicy osobom nie-
pełnosprawnym.

Daniel Kowalik,
Starosta Kutnowski

działające zarażeniu się ko-
ronawirusem. Starostwo na 
bieżąco współpracuję z Powia-
tową Stacją Sanitarno – Epi-
demiologiczną w Kutnie. W 
szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest Powiat Kut-
nowski, na początku pandemii 
koronawirusa zostały przepro-
wadzone kompleksowe dezyn-
fekcje, które obecnie są prowa-
dzone cyklicznie. Dezynfekcje 
takie odbywają się także w in-
nych jednostkach podległych 

Mimo pandemii udało 
się zrealizować kilka inwe-

Mimo pandemii udało 
się zrealizować kilka inwe-

Mimo pandemii udało 

stycji. Które z nich były naj-
się zrealizować kilka inwe-
stycji. Które z nich były naj-
się zrealizować kilka inwe-

trudnym czasem, ale myślę, że oraz Łanięta – Kąty. 

– Do powiatu kutnowskiego w ramach Funduszu Inwestycji Lokalnych
trafi ło razem aż 22 647 802 zł! – podkreśla starosta Daniel Kowalik.

przy SOSW nr 1 w Kutnie, w roku 2020 do dyspozycji Po-
się we znaki w organizacji 

ka w październiku została 
przemianowana na szpital 
ka w październiku została 
przemianowana na szpital 
ka w październiku została 

Decyzją Wojewody łódzkiego 

dowy od dnia 30 października 

cjentów z podejrzeniem lub 
potwierdzonym zakażeniem 

tala kutnowskiego pojawiło 

Wśród ważnych inwestycji powiatu 
w 2020 roku wymienić można m.in. 
remont wejścia do szpitala.
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● Za nami 2020 rok, który 
został zdominowany przez 
pandemię koronawirusa. 
Jaki to był rok dla powiatu 
kutnowskiego?

To był bardzo ciężki rok. Sa-
morząd powiatowy zderzył się 
z problemami, które wcześniej 
nie były spotykane. Wynikły 
one z trwającego stanu epide-
mii COVID-19. Pomimo prze-
ciwności udało się jednak wyko-
nać założone w budżecie plany, 
w taki sposób, aby mieszkańcy 
powiatu kutnowskiego w jak 
najmniejszym stopniu odczuli 
tę wyjątkową sytuację.
● Pandemia sprawiła, że 

wiele działań mających na 
celu walkę z koronawiru-
sem spadło na samorządy, 
w tym powiat kutnowski. 
Jak wyglądała i nadal wy-
gląda pandemiczna rzeczy-
wistość w naszym regionie?

Do zadań Starostwa Powiato-
wego w Kutnie w czasie epidemii 
koronawirusa należało między 
innymi wsparcie Kutnowskiego 
Szpitala Samorządowego, wy-
posażenie i zapewnienie miejsc 
kwarantanny zbiorowej, akcja 
informująca mieszkańców o 
stanie koronawirusa na terenie 
powiatu, współpraca z Pań-
stwową Stacją Sanitarno-Epi-
demiologiczną.

W ramach tych obowiązków 
Starostwo Powiatowe w Kutnie 
przekazywało do Kutnowskie-
go Szpitala Samorządowego 
płyn dezynfekujący do dezyn-
fekcji rąk i powierzchni oraz 
uczestniczył w pozyskiwaniu 
środków ochrony osobistej 
dla kadr Domów Pomocy Spo-
łecznej oraz szpitala, co było 
naprawdę trudnym zadaniem 
zwłaszcza w trakcie trwania 
pierwszej fazy epidemii, kiedy 
to owe towary były strasznie 

trudno dostępne.
Starostwo przygotowało 336 

miejsc do kwarantanny zbio-
rowej, łącznie z zapewnieniem 
wszelkich niezbędnych środ-
ków potrzebnych do przepro-
wadzenia kwarantanny. Sta-
rostwo doposażyło miejsca 
kwarantanny w niezbędny 
sprzęt: maski specjalistyczne, 
ubiory ochronne, pościel jed-
norazowego użytku, fartuchy 
ochronne, maseczki i okulary 
ochronne, obuwie ochronne, 
termometry, łóżka, inny sprzęt 
kwaterunkowy. Doposażono 
także Komendę Powiatową 
Policji w Kutnie, zgodnie z jej 
zapotrzebowaniem. Starostwo 
zakupiło też niezbędny sprzęt, 
który jest na wyposażeniu sta-
rostwa, jak: środki dezynfe-
kujące, rękawiczki, termome-
try bezdotykowe, maseczki. 
Wszystkie komórki organiza-
cyjne Starostwa Powiatowego 
w Kutnie pracują, ale Urząd 
Starostwa Powiatowego jest 
zamknięty dla petentów, do 
odwołania.

Wszyscy pracownicy sta-
rostwa mają zapewnione 
niezbędne środki przeciw-
działające zarażeniu się ko-
ronawirusem. Starostwo na 
bieżąco współpracuję z Powia-
tową Stacją Sanitarno – Epi-
demiologiczną w Kutnie. W 
szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest Powiat Kut-
nowski, na początku pandemii 
koronawirusa zostały przepro-
wadzone kompleksowe dezyn-
fekcje, które obecnie są prowa-
dzone cyklicznie. Dezynfekcje 
takie odbywają się także w in-
nych jednostkach podległych 
powiatowi.
● Mimo pandemii udało 

się zrealizować kilka inwe-
stycji. Które z nich były naj-
ważniejsze?

Zgadza się. Tak jak wspomi-
nałem wcześniej, udało się wy-
konać zaplanowane w budżecie 
inwestycje, ale udało się rów-
nież przeprowadzić inwestycje, 
których pierwotnie w projekcie 
budżetu nie było. Mowa tu o 
częściowej przebudowie drogi 
Kutno – Antoniew – Witonia. 
Za największe sukcesy inwe-
stycyjne roku 2020 trzeba na 
pewno uznać zakończenie bu-
dowy dwóch Placówek Opie-
kuńczo– Wychowawczych w 
miejscowości Kutno i Francisz-
ków oraz znaczną część wyko-
nania przebudowy drogi Nr 
2142E relacji Kutno – Łanięta 
– Kąty na odcinku w obrębie 
geodezyjnym Gołębiew.

Ważnym przedsięwzięciem 
była także przebudowa wejścia 
Kutnowskiego Szpitala Samo-
rządowego, która pozwoliła 
godnie i bezpiecznie korzystać 
z naszej lecznicy osobom nie-
pełnosprawnym.
● Koronawirus mocno dał 

się we znaki w organizacji 
pracy KSS-u. Nasza placów-
ka w październiku została 
przemianowana na szpital 
covidowy, co spotkało się
z szeregiem kontrowersji.

Decyzją Wojewody łódzkiego 
Kutnowski Szpital Samorzą-
dowy od dnia 30 października 
został przekształcony w szpi-
tal zakaźny, z łóżkami dla pa-
cjentów z podejrzeniem lub 
potwierdzonym zakażeniem 
COVID-19.

Myślę, że wokół spraw szpi-
tala kutnowskiego pojawiło 
się zbyt dużo polityki. Strasz-
nie ubolewam nad faktem, że 
środowiska opozycyjne w tak 
trudnym dla mieszkańców 
okresie, zamiast służyć realną 
pomocą dla pacjentów z terenu 
powiatu kutnowskiego, skupiły 
się głównie na zbijaniu „me-
dialnego kapitału” na tragedii, 
która nas spotkała. Sytuacja 
na chwilę obecną się unormo-
wała, szpital funkcjonuje w 
formule hybrydowej i otrzy-
muje wsparcie od Wojewody 
Łódzkiego. Czas pandemii jest 
trudnym czasem, ale myślę, że 

zmierzamy ku normalności. 
Będąc przy temacie szpitala, 
warto również przypomnieć, 
że Kutnowski Szpital Samorzą-
dowy jest jednym z pierwszych 
73 szpitali w Polsce, gdzie roz-
poczęto szczepienia przeciwko 
koronawirusowi.
● Powiat kutnowski zo-

stał mocno wsparty przez 
rząd – z Funduszu Inwe-
stycji Lokalnych popłynęły 
miliony.

Zgadza się. Do powiatu kut-
nowskiego w ramach Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych trafi -
ło razem aż 22 647 802 zł! Jest 
to ogromne wsparcie dla samo-
rządów powiatu kutnowskiego. 
Wiele inwestycji nigdy by nie 
powstało bez tej pomocy rządu.

Warto także wspomnieć o 
Funduszu Dróg Samorządo-
wych, który równolegle wspie-
ra inwestycje drogowe na tere-
nie naszego powiatu. Ponadto 
w roku 2020 do dyspozycji Po-

wiatu Kutnowskiego było aż 
50 mln zł wsparcia z przezna-
czeniem dla przedsiębiorców z 
naszego terenu w ramach tar-
czy antykryzysowej. Myślę, że 
powiat kutnowski nigdy wcze-
śniej nie otrzymał tak dużego 
wsparcia ze strony rządu jak 
w latach 2019-2020. Również 
na rok 2021 powiat kutnowski 
aplikował na ważne dla miesz-
kańców inwestycje. Mowa tu o 
środkach na remont Oddziału 
Intensywnej Terapii w Kut-

nowskim Szpitalu Samorządo-
wym oraz termomodernizacje 
kutnowskiej lecznicy. Oczywi-
ście tak jak w roku 2020 tak i 
w 2021 zamierzamy aktywnie 
pozyskiwać środki w ramach 
wszystkich programów rządo-
wych.
● Jakie plany na 2021 rok? 
Jak wyglądać będzie bu-
dżet i jakich inwestycji 
można się spodziewać?

Budżet na rok 2021 będzie 
trudnym budżetem. Jak wska-
zują wieloletni samorządowcy 
z naszego powiatu, budżet na 
ten rok będzie najtrudniejszym 
w dotychczasowej historii sa-
morządów. Mimo to udało 
nam się wygospodarować w 
nim środki na inwestycje.

Co zamierzmy zrealizować? 
Wśród planowanych inwesty-
cji mogę wymienić termomo-
dernizację sali gimnastycznej 
przy SOSW nr 1 w Kutnie, 

termomodernizację bursy nr 
1 i SOSW nr 2 w Kutnie, ter-
momodernizację DPS-u przy 
ul. Krzywoustego w Kutnie czy 
termomodernizację Młodzie-
żowego Ośrodka Socjoterapii 
w Żychlinie. Chcemy także 
zbudować boisko przy Zespole 
Szkół nr 3 w Kutnie. Ponadto 
powiat kutnowski planuje w 
ramach Funduszu Dróg Sa-
morządowych wyremontować 
drogi Dąbrowice – Mariopol 
oraz Łanięta – Kąty. •

Rok 2020 okiem starosty Daniela Kowalika

● Za nami 2020 rok, który trudno dostępne.

nałem wcześniej, udało się wy-
konać zaplanowane w budżecie 
inwestycje, ale udało się rów-
nież przeprowadzić inwestycje, 
których pierwotnie w projekcie 
budżetu nie było. Mowa tu o 
częściowej przebudowie drogi 
Kutno – Antoniew – Witonia. 
Za największe sukcesy inwe-
stycyjne roku 2020 trzeba na 
pewno uznać zakończenie bu-
dowy dwóch Placówek Opie-
kuńczo– Wychowawczych w 
miejscowości Kutno i Francisz-
ków oraz znaczną część wyko-
nania przebudowy drogi Nr 
2142E relacji Kutno – Łanięta 
– Kąty na odcinku w obrębie 
geodezyjnym Gołębiew.

była także przebudowa wejścia 
Kutnowskiego Szpitala Samo-
rządowego, która pozwoliła 
godnie i bezpiecznie korzystać 
z naszej lecznicy osobom nie-
pełnosprawnym.

Daniel Kowalik,
Starosta Kutnowski

działające zarażeniu się ko-
ronawirusem. Starostwo na 
bieżąco współpracuję z Powia-
tową Stacją Sanitarno – Epi-
demiologiczną w Kutnie. W 
szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest Powiat Kut-
nowski, na początku pandemii 
koronawirusa zostały przepro-
wadzone kompleksowe dezyn-
fekcje, które obecnie są prowa-
dzone cyklicznie. Dezynfekcje 
takie odbywają się także w in-
nych jednostkach podległych 

Mimo pandemii udało 
się zrealizować kilka inwe-

Mimo pandemii udało 
się zrealizować kilka inwe-

Mimo pandemii udało 

stycji. Które z nich były naj-
się zrealizować kilka inwe-
stycji. Które z nich były naj-
się zrealizować kilka inwe-

trudnym czasem, ale myślę, że oraz Łanięta – Kąty. 

– Do powiatu kutnowskiego w ramach Funduszu Inwestycji Lokalnych
trafi ło razem aż 22 647 802 zł! – podkreśla starosta Daniel Kowalik.

przy SOSW nr 1 w Kutnie, w roku 2020 do dyspozycji Po-
się we znaki w organizacji 

ka w październiku została 
przemianowana na szpital 
ka w październiku została 
przemianowana na szpital 
ka w październiku została 

Decyzją Wojewody łódzkiego 

dowy od dnia 30 października 

cjentów z podejrzeniem lub 
potwierdzonym zakażeniem 

tala kutnowskiego pojawiło 

Wśród ważnych inwestycji powiatu 
w 2020 roku wymienić można m.in. 
remont wejścia do szpitala.
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Strażacy z całego 
regionu walczyli z 
pożarem, do jakie-
go doszło w Dąbro-
wicach – paliła się 
tam sterta słomy. 
Wiele wskazuje na 
to, że mogło dojść 
do podpalenia!

W poniedziałek 5 stycz-

nia tuż po godzinie 20 
do dyżurnego Komendy 
Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Kut-
nie wpłynęło zgłoszenie
o pożarze sterty słomy 
przy ul. Kościuszki w 
Dąbrowicach. Na miej-
sce natychmiast zadys-
ponowano okoliczne 
Ochotnicze Straże Po-
żarne oraz strażaków z 
Kutna. Ostatecznie w ak-

cji, która trwała kilkana-
ście godzin brało udział 
dziesięć zastępów straży 
pożarnej między inny-
mi z Kutna, Dąbrowic, 
Krośniewic, Klonowca, 
Ostrówek czy Grochowa. 
Z kolei teren Kutna na 
czas działań JRG w Dą-
browicach zabezpieczała 
OSP Komadzyn.

Najbardziej prawdo-

podobną przyczyną 
wybuchu pożaru było 
podpalenie. Okoliczni 
mieszkańcy obawia-
ją się, że może być to 
powrót piromana, któ-
ry atakował w zeszłym 
roku. Wówczas za infor-
macje mogące ustalić 
jego tożsamość nagrodę 
wyznaczyła wójt gminy 
Dąbrowice Dorota Dą-
browska. •

Strażacy z całego nia tuż po godzinie 20 

PodpalaczPodpalacz
powrócił?!powrócił?!

Za nami niespełna trzy 
tygodnie nowego roku, 
a powiatem kutnowskim 
wstrząsnęły dwie zbrod-
nie. Na początku stycznia 
zatrzymano 17-latkę, która 
jest podejrzana o zabicie 
swojego nowo narodzone-
go dziecka, zaś w zeszłym 
tygodniu w Krośniewi-
cach doszło do zabójstwa 
50-letniej kobiety.

Konkubent zadźgał
50-latkę?!

W miniony czwartek 14 stycz-
nia 2021 roku do dyżurnego 
kutnowskiej komendy wpły-
nęło zgłoszenie o znalezieniu 
zwłok w jednym z mieszkań na 
terenie Krośniewic. Pod wska-
zany adres skierowano poli-
cjantów, którzy ujawnili ciało 
kobiety.

– Zwłoki leżały na podłodze, 
na ciele denatki znajdowały się 
rany kłute i cięte. Czynności 
procesowe na miejscu prowa-
dzili policjanci z Komisariatu 
w Krośniewicach wspólnie z 
mundurowymi z kutnowskiej 

komendy pod nadzorem Za-
stępcy Prokuratora Rejonowe-
go w Łęczycy. Szybka i spraw-
na analiza zgromadzonego w 
sprawie materiału pozwoliła na 
wytypowanie podejrzewane-
go.  Był to konkubent denatki 
– relacjonuje podkom. Edyta 
Machnik, ofi cer prasowy Ko-
mendy Powiatowej Policji w 
Kutnie.

Z ustaleń mundurowych wy-
nikało, że sprawca mógł prze-
bywać na terenie wojewódz-
twa małopolskiego. Dyżurny 
kutnowskiej komendy natych-
miast podjął współpracę ze 
wszystkimi jednostkami Policji 
oraz Straży Granicznej celem 
zatrzymania wytypowanego 
mężczyzny.

Jak mówi E. Machnik, płynny 
przepływ informacji i mobili-
zacja służb doprowadziła do 
zatrzymania 15 stycznia 37–
letniego mężczyzny na terenie  
Wieliczki przez funkcjonariu-
szy z Komisariatu Policji w 
Niepołomicach.

Mężczyznę zatrzymano na 
jednym z parkingów. Jak się 
okazało, kierował samocho-
dem w stanie nietrzeźwości. W 
chwili zatrzymania miał ponad 

promil alkoholu w organizmie. 
Zaangażowanie i pomoc po-
licjantów z KPP w Wieliczce, 
którzy przeprowadzili z zatrzy-
manym niezbędne czynności 
procesowe, sprawiła, że jeszcze 
tego samego dnia mężczyznę 
przekonwojowano do Kutna.

Podejrzany usłyszał zarzut 
zabójstwa oraz kierowania 
pojazdem mechanicznym w 
stanie nietrzeźwości. 16 stycz-
nia 2021 roku sąd na wniosek 
Prokuratora Rejonowego w Łę-
czycy zastosował wobec męż-
czyzny trzymiesięczny areszt. 
Przestępstwo zabójstwa jest 
zagrożone karą dożywotniego 
pozbawienia wolności.

17-latka zabiła
swoje dziecko?!

Niestety to nie jedyna zbrod-
nia, do jakiej doszło na terenie 
powiatu kutnowskiego od po-
czątku tego roku. Zatrzymano 
17–latkę, która jest podejrzana 
o zabójstwo noworodka.

– W dniu 3 stycznia 2021 
roku w późnych godzinach wie-
czornych KPP w Łęczycy zosta-
ła powiadomiona przez tamtej-
szy szpital o tym, że trafi ła do 

niego przywieziona przez ojca 
17 – latka, która jak stwierdził 
lekarz, prawdopodobnie przed 
kilkoma godzinami odbyła po-
ród. 17 – latka twierdziła, że 
miało miejsce poronienie, a 
płód pozostał w łazience – in-
formuje Krzysztof Kopania, 
rzecznik prasowy Prokuratury 
Okręgowej w Łodzi.

 Dziewczyna zamieszkiwa-
ła wraz z ojcem w jednej z 
miejscowości w powiecie kut-
nowskim. Niezwłocznie prze-
prowadzono tam oględziny. 
Zabezpieczono torbę foliową 
z zakrwawionymi ręcznikami 
oraz łożyskiem. Prawdopodob-
nie 17 – latka ukryła je w ła-
zience, za pralką.

W pobliżu budynków gospo-
darczych, przy plastikowych 
pojemnikach, znaleziono le-
żące na ziemi ciało chłopca. 
Noworodek nie dawał oznak 
życia. Przeprowadzone przez 
prokuratora i policję z udzia-
łem biegłego z zakresu medy-
cyny sądowej oględziny do-
prowadziły do stwierdzenia, 
że dziecko pochodzi z ósmego 
– dziewiątego miesiąca ciąży. 
Biegła nie ujawniła wad rozwo-
jowych. Stwierdziła natomiast 

prawdopodobny uraz głowy.
– W Zakładzie Medycyny 

Sądowej w Łodzi przeprowa-
dzona została sądowo – lekar-
ska sekcja zwłok, która dała 
podstawy do stwierdzenia, że 
dziecko urodziło się żywe, a 
prawdopodobną przyczyną 
śmierci był rozległy uraz głowy, 
który mógł być spowodowany 
narzędziem tępokrawędzistym 
– dodaje Kopania.

17 – latka na polecenie pro-
kuratora została zatrzymana. 
Zebrane dotychczas dowody 
dają podstawę do przyjęcia, że 
najprawdopodobniej ukrywała 
ciążę przed otoczeniem, w tym 
przed ojcem, z którym miesz-
kała i swoim o 7 lat starszym 
chłopakiem. Nie korzystała w 
przebiegu ciąży z pomocy le-
karskiej. 

W toku czynności zabezpie-
czono także telefony komórko-
we i laptopa. Poddane zostały 
szczegółowym oględzinom, na 
dalszym etapie śledztwa będą 
przedmiotem pogłębionych 
ekspertyz i analiz.

Usłyszała już zarzuty i grozi 
jej do 25 lat pozbawienia wol-
ności. •

 Początek roku jak z horroru FO
T.

 K
PP

 K
UT

N
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Policjanci zatrzymali mężczyznę 
podejrzanego o zabójstwo
swojej 50-letniej konkubiny.

Dwa zabójstwa pod Kutnem!Dwa zabójstwa pod Kutnem!
Śledczy wyjaśniają dokładne 

okoliczności obu zbrodni.

KONDOLENCJEKONDOLENCJE
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● Jaki to był rok dla gminy 
Kutno?

Na pewno był rokiem innym 
niż poprzednie. Był pełen wy-
zwań związanych z nową pan-
demiczną rzeczywistością, ale 
muszę przyznać, że dla nas jako 
gminy Kutno, był pomyślny. 
Udało się zrealizować zamie-
rzone inwestycje i to były do-
bre, fl agowe przedsięwzięcia, 
o których wielokrotnie mówili-
śmy i z których jesteśmy dum-
ni. Mam tu na myśli choćby 
otwarcie zespołu dworsko-par-
kowego w Leszczynku.

Udało nam się wykonać tak-
że wiele projektów pod nowe 
inwestycje, złożyć wnioski
o dofi nansowanie i otrzymać 
pozytywne odpowiedzi, tak 
jak chociażby w Funduszu In-
westycji Lokalnych. Nie bra-
kowało także ważnych drogo-
wych inwestycji – wspólnie
z powiatem kutnowskim udało 
się przebudować ważną drogę 
w kierunku Strzegocina, były 
także inwestycje w Kotliskach 
czy Wysokiej Dużej. Zadbali-
śmy także o bezpieczeństwo na 
drogach i powstały progi zwal-
niające na szlakach Adamowice 
– Woźniaków i Piwki – Lesz-
czynek. W tym roku podobna 
inwestycja będzie prowadzona 
na drodze wewnętrznej prze-
chodzącej przez Dudki, Lesz-
czynek i Woźniaków.

Reasumując, mimo pandemii 
i trudności z nią związanych, to 
mijające miesiące były dobre 
dla naszej społeczności.
● W jaki sposób gmina Kut-
no radziła sobie z pandemią?

Podjęliśmy szereg działań
i zakupiliśmy mnóstwo środ-
ków ochrony osobistej, które 
trafi ły zarówno do mieszkań-
ców jak i instytucji działających 
na terenie naszej gminy, ale nie 
tylko. Podzieliliśmy się między 
innymi z Hospicjum Kutnow-
skim czy Komendą Powiatową 
Policji w Kutnie. Niezbędne 

środki trafi ły także do druhów
z naszych OSP.

Ponadto wspólnie z Radą 
Gminy podjęliśmy decyzję o 
przekazaniu dotacji w wysoko-
ści 35 tysięcy dla powiatu kut-
nowskiego na zakup sprzętu 
medycznego do kutnowskiego 
szpitala, dzięki czemu do placów-
ki trafi ły trzy kardiomonitory.
● Sporo działo się także w 
szkołach i nie brakowało 
tego typu inwestycji.

Aby przystosować szkoły do 
nowej rzeczywistości i zapew-
nić maksimum bezpieczeń-
stwa, zakupiliśmy bezdotykowe 
dezynfekatory do rąk, a także 
termometry bezdotykowe. 

Nie brakowało też inwesty-
cji związanych ze sprzętem dla 
uczniów. Do szkół podstawo-
wych z terenu gminy Kutno 
trafi ło ponad 140 laptopów i 
tabletów. To bardzo ważne, 
szczególnie ze względu na tryb 
nauczania zdalnego. Warto 
wspomnieć także o wyposaże-
niu eko-pracowni w SP w Strze-
gocinie i SP we Wroczynach w 
pomoce dydaktyczne.

W 2020 roku rozpoczęliśmy 
też prace związane z utworze-
niem Klubu Dziecięcego w Go-
łębiewku, który zostanie otwar-
ty w marcu tego roku. Dzięki 
temu przy szkole dodatkowo 
powstał parking na 35 miejsc 
wraz z zatoczką dla autubusu.
● Gmina podjęła w zeszłym 
roku szereg pro-ekologicz-
nych działań. Które z nich 
były najważniejsze?

Tak, rok 2020 był czasem pro-
ekologicznych działań i zmian 
w gospodarce przestrzennej. 
Przystąpiliśmy do programu 
„Czyste powietrze”, dzięki któ-
remu udaje się zrealizować 
wymianę kotłów grzewczych, 
przeprowadzić termomoderni-
zację czy zakupić i zamontować 
instalację fotowoltaiczną. 

Bierzemy też udział w pro-

jekcie Waterdrive w ramach 
Programu Interreg Baltic Sea 
Region. Na poziomie lokalnym 
działania projektowe mają na 
celu wdrażanie inteligentnych 
praktyk zarządzania wodą w 
krajobrazach rolniczych. W 
projekcie udział biorą jednostki 
naukowo-badawcze, samorzą-
dy i organizacje ze Szwecji, Da-
nii, Finlandii, Niemiec, Litwy, 
Łotwy i Rosji. A w tym gronie 
jest także nasza gmina.

Ponadto współuczestniczyli-
śmy w projekcie tworzenia Lo-
kalnych Partnerstw ds. Wody, 
a także realizowaliśmy pro-
jekt partycypacja w planowa-
niu przestrzennym dla obrębu 
Leszczynek.
● Pandemia koronawiru-
sa sprawiła, że kontakt z 
mieszkańcami musiał zo-
stać ograniczony. W gminie 
Kutno postawiono jednak 
na narzędzia online.

Niestety pandemiczna rzeczy-
wistość była taka, że dla bezpie-
czeństwa należało ograniczyć 
ilość i częstotliwość spotkań. 
Uznałam jednak, że skoro nie 
możemy spotkać się twarzą w 
twarz, to należy wykorzystać 
możliwości, jakie daje nam in-
ternet. Dzięki temu na naszej 
stronie pojawiła się opcja wzię-
cia udziału w specjalnej ankie-
cie, a także mieszkańcy mieli 
możliwość zadania mi pytań na 
nurtujące ich tematy.

Ankieta była dobrą formą 
samooceny, tym bardziej że 
wówczas byliśmy przed pół-
metkiem. Dzięki temu mo-
głam ocenić, czy zmierzamy w 
dobrym kierunku, czy wybór 
inwestycji odpowiada miesz-
kańcom, czy czują się tu bez-
piecznie i czy podoba im się na-
sza gmina. Muszę przyznać, że 
odzew był duży i otrzymaliśmy 
ponad 100 wypełnionych an-
kiet. Mamy więc z czego czer-
pać informacje i wnioski, aby 
rozwijać się jeszcze bardziej. A 
co najważniejsze, mieszkańcy 
ocenili pozytywnie kierunek 
naszych działań.

Co do „zadaj pytanie”, to 
otrzymuję na bieżąco wiele 
zapytań od mieszkańców, któ-
rzy poruszają tematy między 
innymi spraw drogowych, go-
spodarki przestrzennej czy po-
rządku. Przekrój tematów jest 
naprawdę duży i za każdym 
razem mieszkańcy otrzymują 
wyczerpujące informacje.
● Przez pandemię niestety 
sporo ucierpiała kultura i 
po otwarciu kompleksu w 
Leszczynku nie mogliście w 
pełni rozwinąć skrzydeł.

W minionym roku udało za-
wiązać Orkiestrę Dętą Centrum 
Kultury Gminy Kutno w Lesz-
czynku, której świąteczny kon-

cert kolęd można było oglądać 
online. Spotkało się to ze spo-
rym zainteresowaniem inter-
nautów. Nie można też zapo-
minać o tym, że zespół ludowy 
„Leszczynianki” stał się stowa-
rzyszeniem i z sukcesami krze-
wi kulturę regionu kutnowskie-
go w województwie łódzkim i 
poza jego granicami.

W tym roku, jeśli okoliczności 
oczywiście pozwolą, będziemy 
chcieli zorganizować szereg 
ważnych wydarzeń kultural-
nych. Mamy nadzieję, że odbę-
dzie się jubileuszowa X Odyseja 
Historyczna. W planach mamy 
organizację Festiwalu Złotej 
Leszczyny, czyli kilkudniowej 
folklorystycznej imprezy, ja-
kiej jeszcze w regionie nie było. 
Spodziewać można się także 
wydarzeń związanych z patro-
nem naszej biblioteki, czyli Jó-
zefem Bohdanem Zaleskim.
● Pojawiły się głosy, że w 
gminie Kutno ruszyć może 
innowacyjny projekt wzo-
rowany na budżecie oby-
watelskim.

Tak, mogę zdradzić, że planu-
jemy w tym roku wystartować z 
projektem na kanwie budżetu 
obywatelskiego. Chcemy słu-
chać mieszkańców, być jeszcze 
bardziej otwartym na oddolne 
inicjatywy i dać stowarzysze-
niom, organizacjom i miesz-
kańcom możliwość zgłaszania 
swoich projektów i pomysłów, 
które mogą być zrealizowane 
na terenie naszej gminy. Nie-
bawem ogłosimy nabór i poda-
my szczegółowe informacje na 
ten temat. Mogę uchylić rąbka 
tajemnicy, że do rozdyspono-
wania będzie około 100 tysięcy 
złotych.
● Wspomniała Pani o jed-
nostkach OSP z gminy 
Kutno. W zeszłym roku 
druhowie otrzymali duże 
wsparcie.

To prawda. Dzięki środkom 
z Funduszu Sprawiedliwości, 
a także naszym własnym, uda-
ło się zakupić specjalistyczne 
ubrania bojowe oraz sprzęt 
ratowniczo-gaśniczy dla jed-
nostek z terenu gminy Kutno 
tj. OSP KSRG we Wroczynach, 
OSP w Strzegocinie, OSP w 

Leszczynku, OSP w Wierzbiu, 
OSP w Wysokiej Wielkiej oraz 
OSP KSRG w Komadzynie. Do-
datkowo, w październiku jed-
nostka w Komadzynie wzbo-
gaciła się o nowoczesny wóz 
bojowy. 
● Na zakończenie – na jakie 
inwestycje można liczyć w 
2021 roku w gminie Kutno?

Czekają nas prace związane z 
kompleksową termomoderni-
zacją dwóch szkół podstawo-
wych w Byszewie i Gołębiewku 
Nowym.  W marcu rozpocznie 
się działalność Klubu Dziecię-
cego w Gołębiewku.

Ponadto będziemy chcie-
li uporządkować gospodarkę 
wodno-ściekową w miejscowo-
ści Leszno. W ramach środków 
pozyskanych z Funduszu Inwe-
stycji Samorządowych czeka 
nas budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej z odgałęzieniami w 
sołectwie Gołębiewek Nowy i 
Gołębiewek Stary, a także prze-
budowa świetlicy wiejskiej w 
Nowej Wsi.

Ważnymi zadaniami będą 
dla nas także inwestycje dro-
gowe. Mimo iż do tej pory 
zrealizowaliśmy kilka takich 
przedsięwzięć, to nadal ponad 
50% odcinka dróg gminnych 
jest jeszcze gruntowych. Przed 
nami jeszcze dużo pracy w tej 
kwestii i w najbliższym czasie 
będziemy składać wnioski o do-
fi nansowanie prac w Malinie, 
Gnojnie, Woźniakowie, Krzesi-
nie czy Nowych Sójkach.

Na pewno będziemy podej-
mować szereg działań, tak aby 
spełnić oczekiwania nawet naj-
bardziej wymagających miesz-
kańców i udowodnić, że gmina 
Kutno nie bez powodu nazywa-
na jest „centrum możliwości”. •

Wójt Justyna Jasińska podsumowuje rok 2020

● Jaki to był rok dla gminy środki trafi ły także do druhówśrodki trafi ły także do druhów

jekcie Waterdrive w ramach 
Programu Interreg Baltic Sea 
Region. Na poziomie lokalnym 
działania projektowe mają na 
celu wdrażanie inteligentnych 
praktyk zarządzania wodą w 
krajobrazach rolniczych. W 
projekcie udział biorą jednostki 
naukowo-badawcze, samorzą-
dy i organizacje ze Szwecji, Da-
nii, Finlandii, Niemiec, Litwy, 
Łotwy i Rosji. A w tym gronie 
jest także nasza gmina.

śmy w projekcie tworzenia Lo-
kalnych Partnerstw ds. Wody, 
a także realizowaliśmy pro-
jekt partycypacja w planowa-
niu przestrzennym dla obrębu 
Leszczynek.
●
sa sprawiła, że kontakt z 
mieszkańcami musiał zo-mieszkańcami musiał zo-
sa sprawiła, że kontakt z 
mieszkańcami musiał zo-
sa sprawiła, że kontakt z 

stać ograniczony. W gminie 

Wójt Justyna Jasińska podsumowuje rok 2020Wójt Justyna Jasińska podsumowuje rok 2020Wójt Justyna Jasińska podsumowuje rok 2020

Justyna Jasińska,
wójt gminy Kutno

rzy poruszają tematy między 
innymi spraw drogowych, go-
spodarki przestrzennej czy po-
rządku. Przekrój tematów jest 
naprawdę duży i za każdym 
razem mieszkańcy otrzymują 

Przez pandemię niestety 
sporo ucierpiała kultura i 

Przez pandemię niestety 
sporo ucierpiała kultura i 

Przez pandemię niestety 

po otwarciu kompleksu w 
sporo ucierpiała kultura i 
po otwarciu kompleksu w 
sporo ucierpiała kultura i 

Leszczynku nie mogliście w 
po otwarciu kompleksu w 
Leszczynku nie mogliście w 
po otwarciu kompleksu w 

W minionym roku udało za-
wiązać Orkiestrę Dętą Centrum 
Kultury Gminy Kutno w Lesz-
czynku, której świąteczny kon-

OSP w Strzegocinie, OSP w OSP w Strzegocinie, OSP w 

Otwarcie zespołu dworsko-parkowego
w Leszczynku było największym 
wydarzeniem roku 2020 w całym regionie.

 Co działo się w Gminie Kutno? 
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– Już ponad milion złotych 
przeznaczyliśmy z budżetu 
miasta na dotacje związa-
ne z wymianą źródeł cie-
pła – informuje UM Kutno. 
Za te pieniądze wymie-
nionych zostało 375 tak 
zwanych kopciuchów, czyli 
pieców starszej generacji.

To efekty programu zwalcza-
nia zanieczyszczenia w mie-
ście, który prowadzony jest od 
2016 roku. Większość z korzy-
stających z dotacji zamieniała 
do tej pory tradycyjne piece 
węglowe na ogrzewanie gazo-
we. Nieco mniejszym zaintere-
sowaniem cieszyły się piece na 
eko–groszek. Jeszcze mniejsza 
liczba mieszkańców decydowa-
ła się na montaż pomp ciepła 
lub pieców na pellet. W bu-
dżecie na 2021 rok nie zabra-
kło wsparcia dla mieszkańców 
chcących zmienić swoje źródło 
ciepła. Program ulegnie jednak 
delikatnej zmianie.

– Chodzi o zasady przyzna-
wania dotacji. Do tej pory 
przyznawaliśmy pienią-
dze dla mieszkańców, któ-
rzy wymieniali swoje piece 
również na te, na eko–gro-
szek. Teraz chcielibyśmy, 
aby dotowane były jeszcze 
bardziej ekologiczne inwe-
stycje. Myślę tu na przykład 
o przyłączach gazowych, pie-
cach na pellet, piecach olejo-
wych czy pompach ciepła – 
wyjaśnia Jacek Boczkaja, 
zastępca Prezydenta Kutna.

Nabór wniosków ruszy 
w pierwszym kwarta-
le 2021 roku. Kwota 
dotacji pozostaje bez 
zmian, czyli może to 
być maksymalnie 50 
procent całej wartości 
inwestycji, ale nie wię-
cej niż 3000 złotych. 
Warto przypomnieć do 
tej pory z miejskiego pro-
gramu skorzystało 375 go-
spodarstw domowych.

Dla porównania w sąsiednim 
Łowiczu nie prowadzi się po-
dobnego programu finansowa-
nego z budżetu miasta, podob-
nie jest w Sieradzu. W Zduńskiej 
Woli – jednym z najbardziej 
zanieczyszczonych miast Pol-
ski, dzięki miejskim progra-
mom wymieniono dotychczas 
250 pieców starego typu. •

Coraz mniej „kopciuchów” w Kutnie
Miasto przeznaczyło już milion złotych

Przynajmniej do końca 
stycznia przedłużono tzw. 
Kwarantannę narodową. 
Utrzymane zostają wszyst-
kie dotychczasowe obo-
strzenia z wyłączeniem 
jednego – do szkół od po-
niedziałku wrócili ucznio-
wie klas I–III.

– Trudna sytuacja w Eu-
ropie dotycząca COVID–19 
oraz wciąż wysoka liczba osób 
w szpitalach i pod respiratorami 
w Polsce powodują, że koniecz-
ne jest przedłużenie obowiązu-
jących obostrzeń związanych 

z pandemią do 31 stycznia. Pa-
miętajmy, że od naszej wspólnej 
odpowiedzialności zależy to, jak 
szybko poradzimy sobie z CO-
VID–19. Zbyt wczesne wycofanie 
obostrzeń, może doprowadzić do 
drastycznego przyrostu zachoro-
wań – tłumaczy decyzję o prze-
dłużeniu obostrzeń polski rząd.

W poniedziałek 18 stycznia 
do szkół wrócili uczniowie 
z klas I–III. Nauczanie odby-
wać ma się w ścisłym reżimie 
sanitarnym, a wytyczne w 
dużej mierze opierają się na 
zapisach znanych już z wrze-
śnia 2020. Przed powrotem 
do szkół nauczyciele mogli 

wykonać test PCR, w kierun-
ku wykrycia koronawirusa. 
W Kutnie we wszystkich szko-
łach w uczniowskich ław-
kach pojawiło się prawie 92% 
wszystkich uczniów.

– Najważniejsze jest to, 
że nie ma osób zakażonych 
wśród nauczycieli i pracow-
ników szkół przebadanych 
w ubiegłym tygodniu w ramach 
ogólnopolskiej akcji Minister-
stwa Edukacji. Według danych 
przedstawionych przez dyrek-
torów szkół dwoje uczniów 
i troje pracowników oświaty 
musiało zostać w kwarantan-
nie. To pojedyncze przypadki, 

które odnotowaliśmy w Szkole 
Podstawowej nr 1, 2, 4 i 5 – wy-
licza Zbigniew Wdowiak, 
Zastępca Prezydenta Kutna.

Najniższa frekwencja uczniów 
była w Szkole Podstawowej nr 
1 i było to 88,89%. Najwyższą 
frekwencją może się z kolei 
poszczycić Szkoła Podstawo-
wa nr 6. Tam w poniedziałek 
w zajęciach uczestniczyło 93,19 
% uczniów. Przedłużenie obo-
strzeń oznacza, że przynaj-
mniej do końca stycznia obo-
wiązują ograniczenia między 
innymi w działalności galerii 
handlowych (otwarte pozosta-
ją tam np. tylko apteki czy skle-

py z artykułami spożywczymi), 
restauracje nie mogą prowa-
dzić stacjonarnej działalności. 
Zamknięte są także kina, te-
atry, kluby nocne, dyskoteki, 
siłownie czy baseny. Nie moż-
na ponadto organizować wesel, 
konsolacji czy innych uroczy-
stości oraz przyjęć okoliczno-
ściowych.

– O tym, co będzie dalej, zade-
cydujemy my sami. To od nas 
zależy, czy przedłużenie etapu 
odpowiedzialności umożliwi 
ograniczenie rozprzestrzeniania 
się wirusa i pozwoli na znoszenie 
ograniczeń – komentują przed-
stawiciele polskiego rządu. •

Kwarantanna narodowa przedłużonaKwarantanna narodowa przedłużona
Dzieci powróciły do szkółDzieci powróciły do szkół

Od poniedziałku uczniowie 
klas I-III wrócili do szkół.

Rzeźba orła będzie zdobić 
Pałac Saski w Kutnie. Fi-
gura będzie umieszczona 
na zwieńczeniu środkowej 
części budynku. W ponie-
działek (18.01) ustawiono 
dwuwymiarową makietę w 
skali 1:1, aby zweryfikować 
proporcje rzeźby. To jeden 
z najważniejszych elemen-
tów dekoracyjnych Pałacu 
Saskiego.

– Wykonanie tego orła sta-
nowi jedno z większych wy-
zwań konserwatorsko – rzeź-
biarskich. Na obecnym etapie 
niezbędne było zweryfikowa-
nie projektu z 1748 roku, któ-

ry był mało szczegółowy pod 
tym względem, w stosunku do 
istniejącej już konstrukcji pa-
łacu. Dzięki tej  „przymiarce”  
dokonano drobnych korekt, 
które jednak  poprawią efekt 
końcowy – tłumaczy Piotr Sta-
siak, Zastępca Dyrektora Mu-
zeum Regionalnego w Kutnie.

Orzeł, który będzie wieńczył 
środkową część pałacu, to 
bardzo istotny symbol, który 
nadaje budynkowi rangę kró-
lewską. Ponadto stanowi sym-
bol dążenia polskiego króla  i 
elektora saskiego Augusta III 
Wettina do korony cesarskiej. 
Był elementem dekoracji nie-
mal wszystkich królewskich 
budynków. •

Orzeł “wylądował” 
na Pałacu Saskim

FOT. MEN

FOT. UM KUTNO

FOT. UM KUTNO
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W zeszłym tygodniu 
zmieniła się organizacja 
ruchu w ścisłym centrum 
Kutna. Chodzi o ulice 
Krótką i Miłą. Mieszkań-
cy będą musieli przyzwy-
czaić się do zupełnie no-
wych rozwiązań.

Do tej pory ulicą Krótką mo-
gliśmy wjechać w ulicę Za-
menhofa od ulicy Podrzecz-
nej. Teraz, jak mówi Kamil 
Klimaszewski z biura pra-

sowego UM Kutno, będzie 
to niemożliwe. Ruch będzie 
bowiem poprowadzony od-
wrotnie, od ulicy Zamenhofa 
do Podrzecznej. Pojawi się 
również sygnalizator, który 
będzie regulować ruch przy 
skrzyżowaniu ulicy Krótkiej 
z ulicą Podrzeczną, będzie 
on również umożliwiał skręt
w prawo. Zupełnie odwrot-
nie będzie na ulicy Miłej. 
Dotychczas obowiązywał 
tam bowiem ruch w kierun-

ku ulicy Podrzecznej. 
Od wtorku kierowcy 
będą jechać jedynie
w stronę Placu 
Wolności i dalej 
ulicy Zamenhofa.

– Apelujemy 
do mieszkańców
o ostrożną jaz-
dę i stosowanie 
się do znaków
i nowej organiza-
cji ruchu – mówi
K. Klimaszewski. •

Zupełnie nowa organizacja ruchu w centrum miasta
ku ulicy Podrzecznej. 
Od wtorku kierowcy 
będą jechać jedynie
w stronę Placu 
Wolności i dalej 
ulicy Zamenhofa.

– Apelujemy 
do mieszkańców
o ostrożną jaz-
dę i stosowanie 
się do znaków
i nowej organiza-
cji ruchu – mówi
K. Klimaszewski. •
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Ruszyły szczepienia Ruszyły szczepienia przeciwko COVID-19przeciwko COVID-19
W całej Polsce, a także
w powiecie kutnowskim, 
na dobre ruszyły szczepie-
nia przeciwko koronawiru-
sowi. Do zabiegów zachęcaj 
między innymi prezydent 
Kutna Zbigniew Burzyński 
oraz starosta kutnowski 
Daniel Kowalik.

Ruszyły szczepienia przeciw-
ko koronawirusowi. Obecnie 
szczepionkę otrzymują osoby
z grupy „zero” wskazanej w Na-
rodowym Programie Szczepień 
– jest to między innymi perso-
nel medyczny i niemedyczny 
szpitali, pracownicy DPS–ów 
i MOPS–ów. Pierwszą osobą 
zaszczepioną w powiecie kut-
nowskim był Artur Gur, pre-
zes Kutnowskiego Szpitala Sa-
morządowego.

Dwudziesty siódmy grudnia 
– ta data przejdzie do historii. 
Wówczas w ponad 70 szpita-
lach w całej Polsce, w tym także 
w Kutnie, ruszyły szczepienia 
przeciwko COVID–19. 

– Jestem pierwszą osobą 
zaszczepioną w powiecie kut-
nowskim. Wrażenia? Trochę 
stresu było, ale bardziej przed 
kamerami. Szczepionka sama 
w sobie nieodczuwalna, tak-
że nawet nie wiem, kiedy igła 
wbiła się w moje ramię – mó-

wił chwilę po zaszczepieniu 
Artur Gur, prezes Kutnowskie-
go Szpitala Samorządowego. – 
Jeśli chodzi o osoby, które boją 
się zaszczepić, to ja bym jednak 
zaufał profesjonalistom, czy-
li lekarzom i epidemiologom, 
którzy się na tym znają, mają 
wiedzę i doświadczenie na ten 
temat. Musimy się szczepić 
wszyscy, aby jak najszybciej 
przerwać pandemię – uważa 
szef kutnowskiej lecznicy.

Po grupie „zero” rozpocznie 
się szczepienie seniorów. Od 
piątku 15 stycznia uruchomio-
na została możliwość zapisy-
wania i umawiania terminów 
szczepień dla osób 80+, zaś 22 
stycznia uczynić będą mogły to 
osoby w wieku 70+. Rozpoczę-
cie szczepień populacyjnych 
– zaczynając od ww. grup wie-
kowych – nastąpi 25 stycznia.

Zgłosić chęć szczepienia może  
każdy – należy zrobić to za po-
średnictwem strony www.
szczepimysie.pacjent.gov.

pl. Co ważne, zgłoszenie chę-
ci szczepienia przez formularz 
online nie jest rejestracją na 
szczepienie. Zarejestrować się 
będzie można w momencie, 
kiedy zostaną ogłoszone termi-
ny szczepienia dla Twojej gru-
py i dostaniesz e–skierowanie.
Numery telefonów, a także 
niezbędne informacje i adresy 
punktów, gdzie można będzie 
się zaszczepić, prezentujemy 
na stronie obok.

Jak mówią specjaliści, szcze-
pionka przeciwko COVID–19 
to jeden z kluczowych elemen-
tów powstrzymania rozprze-
strzeniania się koronawirusa. 
Do zabiegów zachęcają między 
innymi prezydent Kutna Zbi-
gniew Burzyński czy staro-
sta Daniel Kowalik.

– Mam nadzieję, że będzie to 
przełom w walce z tym wirusem, 
który tak pokrzyżował nam pla-
ny w tym 2020 roku. Szczepie-
nia już się rozpoczynają i chciał-
bym z nich skorzystać. 

Wiadomo, że najciężej chorobę 
przechodzą ludzie starsi. Dla-
tego mam nadzieję, że szcze-
pionka jeśli nawet nie pozwoli 
uniknąć zakażenia, to sprawi, że 
będzie ono łatwiejsze do zwal-
czenia, a sam przebieg choro-
by będzie łagodniejszy i mniej 
zagrażający życiu seniorów
z Kutna. Wszyscy chcemy wrócić 
do normalności jak najszybciej
i wierzę, że dzięki szczepionkom 
to się uda – mówi prezydent 
Kutna Zbigniew Burzyński.

– Myślę, że każda osoba,
u której nie ma przeciwwska-
zań medycznych, powinna się 
zaszczepić. Pamiętajmy, że 
szczepiąc się, nie chronimy 
tylko siebie, ale przede wszyst-
kim osoby z naszego otoczenia, 
naszych najbliższych. Ja oczy-
wiście również się zaszczepię 
zgodnie z kluczem kolejności 
wskazanym przez Minister-
stwo Zdrowia – mówi z kolei 
starosta Kowalik. •

Pierwszą osobą w powiecie kutnowskim 
zaczepioną przeciwko COVID-19 był
Artur Gur, prezes szpitala w Kutnie.

Szczepionka przeciwko COVID-19 
to jeden z kluczowych elementów 
powstrzymania rozprzestrzenia-
nia się koronawirusa.

Jak działa? Szczepionka wy-
zwala w organizmie człowieka 

naturalną produkcję przeciwciał. 
Stymuluje także nasze komórki 
odpornościowe, tak aby chroniły 
nas przed zakażeniem COVID-19.

Dlaczego warto się zaszczepić? 
Pokonanie koronawirusa jest 
możliwe tylko poprzez przerwa-
nie jego transmisji z człowieka 
na człowieka. Szczepionka daje 

nam taką możliwość. Aby efekty 
były jak najlepsze i jak najszyb-
sze, musimy być odpowiedzialni
i solidarni. Każda osoba, która się 
zaszczepi, ma szansę przerwać 
łańcuch zakażeń. Nasze zaszcze-
pienie się, to nie tylko ochrona 
dla nas. To także ochrona naszych 
rodziców, dziadków, dzieci i przy-
jaciół. •

WA R TO  W I E D Z I E Ć

Na stronie obok znajduje się lista 
punktów szczepień na terenie 

powiatu kutnowskiego.

Zapadła kolejna ważna 
decyzja dotycząca kut-
nowskiego szpitala. Od 
piątku 15 stycznia 2021 
zmniejszona zostanie 
liczba łóżek covidowych. 
Otwarty zostanie także 
kolejny oddział.

– Ze względu na ustabilizo-
wanie się sytuacji epidemicz-
nej na terenie województwa 
łódzkiego, decyzją Woje-
wody Łódzkiego, od dnia 15 
stycznia 2021 roku do odwo-
łania, w „Kutnowskim Szpita-
lu Samorządowym” Sp. z o.o.
w Kutnie zostanie zmniej-
szona ilość miejsc dla pa-
cjentów z podejrzeniem lub 
potwierdzonym zakażeniem 
SARS-CoV-2 do poziomu 170 
łóżek, w tym 6 łóżek inten-
sywnej terapii, z kardiomo-
nitorem oraz możliwością 
prowadzenia tlenoterapii
i wentylacji mechanicznej – 
czytamy w komunikacie wy-
danym przez Starostwo Po-
wiatowe w Kutnie.

Zmniejszenie o 30 miejsc 
umożliwia przywrócenie 
działalności oddziału chirur-
gii do stanu sprzed epidemii.

– To dobra informacja 
dla wszystkich pacjentów 
z powiatu kutnowskiego. 
Jesteśmy w stałym kontak-
cie ze służbami wojewody
i w pierwszej kolejności 
odmrażane są te oddziały, 
które wskazują mieszkańcy.
W grudniu działalność wzno-
wił oddział ginekologii i po-
łożnictwa, a teraz pacjenci 
będą mieli dostęp do chirur-
gii – komentuje Daniel Ko-
walik, starosta kutnowski. •

Ważna decyzja
w sprawie szpitala

Zapadła kolejna ważna 

w sprawie szpitalaw sprawie szpitala

FOT. UM KUTNO
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W zeszłym tygodniu 
zmieniła się organizacja 
ruchu w ścisłym centrum 
Kutna. Chodzi o ulice 
Krótką i Miłą. Mieszkań-
cy będą musieli przyzwy-
czaić się do zupełnie no-
wych rozwiązań.

Do tej pory ulicą Krótką mo-
gliśmy wjechać w ulicę Za-
menhofa od ulicy Podrzecz-
nej. Teraz, jak mówi Kamil 
Klimaszewski z biura pra-

sowego UM Kutno, będzie 
to niemożliwe. Ruch będzie 
bowiem poprowadzony od-
wrotnie, od ulicy Zamenhofa 
do Podrzecznej. Pojawi się 
również sygnalizator, który 
będzie regulować ruch przy 
skrzyżowaniu ulicy Krótkiej 
z ulicą Podrzeczną, będzie 
on również umożliwiał skręt
w prawo. Zupełnie odwrot-
nie będzie na ulicy Miłej. 
Dotychczas obowiązywał 
tam bowiem ruch w kierun-

ku ulicy Podrzecznej. 
Od wtorku kierowcy 
będą jechać jedynie
w stronę Placu 
Wolności i dalej 
ulicy Zamenhofa.

– Apelujemy 
do mieszkańców
o ostrożną jaz-
dę i stosowanie 
się do znaków
i nowej organiza-
cji ruchu – mówi
K. Klimaszewski. •

Zupełnie nowa organizacja ruchu w centrum miasta
ku ulicy Podrzecznej. 
Od wtorku kierowcy 
będą jechać jedynie
w stronę Placu 
Wolności i dalej 
ulicy Zamenhofa.

– Apelujemy 
do mieszkańców
o ostrożną jaz-
dę i stosowanie 
się do znaków
i nowej organiza-
cji ruchu – mówi
K. Klimaszewski. •

Zupełnie nowa organizacja ruchu w centrum miastaZupełnie nowa organizacja ruchu w centrum miastaZupełnie nowa organizacja ruchu w centrum miasta
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Ruszyły szczepienia Ruszyły szczepienia przeciwko COVID-19przeciwko COVID-19
W całej Polsce, a także
w powiecie kutnowskim, 
na dobre ruszyły szczepie-
nia przeciwko koronawiru-
sowi. Do zabiegów zachęcaj 
między innymi prezydent 
Kutna Zbigniew Burzyński 
oraz starosta kutnowski 
Daniel Kowalik.

Ruszyły szczepienia przeciw-
ko koronawirusowi. Obecnie 
szczepionkę otrzymują osoby
z grupy „zero” wskazanej w Na-
rodowym Programie Szczepień 
– jest to między innymi perso-
nel medyczny i niemedyczny 
szpitali, pracownicy DPS–ów 
i MOPS–ów. Pierwszą osobą 
zaszczepioną w powiecie kut-
nowskim był Artur Gur, pre-
zes Kutnowskiego Szpitala Sa-
morządowego.

Dwudziesty siódmy grudnia 
– ta data przejdzie do historii. 
Wówczas w ponad 70 szpita-
lach w całej Polsce, w tym także 
w Kutnie, ruszyły szczepienia 
przeciwko COVID–19. 

– Jestem pierwszą osobą 
zaszczepioną w powiecie kut-
nowskim. Wrażenia? Trochę 
stresu było, ale bardziej przed 
kamerami. Szczepionka sama 
w sobie nieodczuwalna, tak-
że nawet nie wiem, kiedy igła 
wbiła się w moje ramię – mó-

wił chwilę po zaszczepieniu 
Artur Gur, prezes Kutnowskie-
go Szpitala Samorządowego. – 
Jeśli chodzi o osoby, które boją 
się zaszczepić, to ja bym jednak 
zaufał profesjonalistom, czy-
li lekarzom i epidemiologom, 
którzy się na tym znają, mają 
wiedzę i doświadczenie na ten 
temat. Musimy się szczepić 
wszyscy, aby jak najszybciej 
przerwać pandemię – uważa 
szef kutnowskiej lecznicy.

Po grupie „zero” rozpocznie 
się szczepienie seniorów. Od 
piątku 15 stycznia uruchomio-
na została możliwość zapisy-
wania i umawiania terminów 
szczepień dla osób 80+, zaś 22 
stycznia uczynić będą mogły to 
osoby w wieku 70+. Rozpoczę-
cie szczepień populacyjnych 
– zaczynając od ww. grup wie-
kowych – nastąpi 25 stycznia.

Zgłosić chęć szczepienia może  
każdy – należy zrobić to za po-
średnictwem strony www.
szczepimysie.pacjent.gov.

pl. Co ważne, zgłoszenie chę-
ci szczepienia przez formularz 
online nie jest rejestracją na 
szczepienie. Zarejestrować się 
będzie można w momencie, 
kiedy zostaną ogłoszone termi-
ny szczepienia dla Twojej gru-
py i dostaniesz e–skierowanie.
Numery telefonów, a także 
niezbędne informacje i adresy 
punktów, gdzie można będzie 
się zaszczepić, prezentujemy 
na stronie obok.

Jak mówią specjaliści, szcze-
pionka przeciwko COVID–19 
to jeden z kluczowych elemen-
tów powstrzymania rozprze-
strzeniania się koronawirusa. 
Do zabiegów zachęcają między 
innymi prezydent Kutna Zbi-
gniew Burzyński czy staro-
sta Daniel Kowalik.

– Mam nadzieję, że będzie to 
przełom w walce z tym wirusem, 
który tak pokrzyżował nam pla-
ny w tym 2020 roku. Szczepie-
nia już się rozpoczynają i chciał-
bym z nich skorzystać. 

Wiadomo, że najciężej chorobę 
przechodzą ludzie starsi. Dla-
tego mam nadzieję, że szcze-
pionka jeśli nawet nie pozwoli 
uniknąć zakażenia, to sprawi, że 
będzie ono łatwiejsze do zwal-
czenia, a sam przebieg choro-
by będzie łagodniejszy i mniej 
zagrażający życiu seniorów
z Kutna. Wszyscy chcemy wrócić 
do normalności jak najszybciej
i wierzę, że dzięki szczepionkom 
to się uda – mówi prezydent 
Kutna Zbigniew Burzyński.

– Myślę, że każda osoba,
u której nie ma przeciwwska-
zań medycznych, powinna się 
zaszczepić. Pamiętajmy, że 
szczepiąc się, nie chronimy 
tylko siebie, ale przede wszyst-
kim osoby z naszego otoczenia, 
naszych najbliższych. Ja oczy-
wiście również się zaszczepię 
zgodnie z kluczem kolejności 
wskazanym przez Minister-
stwo Zdrowia – mówi z kolei 
starosta Kowalik. •

Pierwszą osobą w powiecie kutnowskim 
zaczepioną przeciwko COVID-19 był
Artur Gur, prezes szpitala w Kutnie.

Szczepionka przeciwko COVID-19 
to jeden z kluczowych elementów 
powstrzymania rozprzestrzenia-
nia się koronawirusa.

Jak działa? Szczepionka wy-
zwala w organizmie człowieka 

naturalną produkcję przeciwciał. 
Stymuluje także nasze komórki 
odpornościowe, tak aby chroniły 
nas przed zakażeniem COVID-19.

Dlaczego warto się zaszczepić? 
Pokonanie koronawirusa jest 
możliwe tylko poprzez przerwa-
nie jego transmisji z człowieka 
na człowieka. Szczepionka daje 

nam taką możliwość. Aby efekty 
były jak najlepsze i jak najszyb-
sze, musimy być odpowiedzialni
i solidarni. Każda osoba, która się 
zaszczepi, ma szansę przerwać 
łańcuch zakażeń. Nasze zaszcze-
pienie się, to nie tylko ochrona 
dla nas. To także ochrona naszych 
rodziców, dziadków, dzieci i przy-
jaciół. •

WA R TO  W I E D Z I E Ć

Na stronie obok znajduje się lista 
punktów szczepień na terenie 

powiatu kutnowskiego.

Zapadła kolejna ważna 
decyzja dotycząca kut-
nowskiego szpitala. Od 
piątku 15 stycznia 2021 
zmniejszona zostanie 
liczba łóżek covidowych. 
Otwarty zostanie także 
kolejny oddział.

– Ze względu na ustabilizo-
wanie się sytuacji epidemicz-
nej na terenie województwa 
łódzkiego, decyzją Woje-
wody Łódzkiego, od dnia 15 
stycznia 2021 roku do odwo-
łania, w „Kutnowskim Szpita-
lu Samorządowym” Sp. z o.o.
w Kutnie zostanie zmniej-
szona ilość miejsc dla pa-
cjentów z podejrzeniem lub 
potwierdzonym zakażeniem 
SARS-CoV-2 do poziomu 170 
łóżek, w tym 6 łóżek inten-
sywnej terapii, z kardiomo-
nitorem oraz możliwością 
prowadzenia tlenoterapii
i wentylacji mechanicznej – 
czytamy w komunikacie wy-
danym przez Starostwo Po-
wiatowe w Kutnie.

Zmniejszenie o 30 miejsc 
umożliwia przywrócenie 
działalności oddziału chirur-
gii do stanu sprzed epidemii.

– To dobra informacja 
dla wszystkich pacjentów 
z powiatu kutnowskiego. 
Jesteśmy w stałym kontak-
cie ze służbami wojewody
i w pierwszej kolejności 
odmrażane są te oddziały, 
które wskazują mieszkańcy.
W grudniu działalność wzno-
wił oddział ginekologii i po-
łożnictwa, a teraz pacjenci 
będą mieli dostęp do chirur-
gii – komentuje Daniel Ko-
walik, starosta kutnowski. •

Ważna decyzja
w sprawie szpitala

Zapadła kolejna ważna 

w sprawie szpitalaw sprawie szpitala
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Kompendium wiedzy na temat szczepień
przeciwko COVID-19 w powiecie kutnowskim

Terminarz:

Punkty szczepień na terenie powiatu kutnowskiego:

Jak zapisać się na szczepienia?
● za pośrednictwem infolinii 989 (rejestracja od 15 stycznia)
● pod nr tel 695-418-298 (od poniedziałku do piątku w godz. 8:00 - 14:00)
● online przez Internetowe Konto Pacjenta
● za pośrednictwem placówki, w której wystawiono e-skierowanie
● osobiście w punkcie szczepień

15 stycznia 2021
Zostanie uruchomiona możliwość zapisywania
i umawiania terminów szczepień dla osób 80+

22 stycznia 2021
Zostanie uruchomiona możliwość zapisywania
i umawiania terminów szczepień dla osób 70+

25 stycznia 2021
Rozpoczęcie szczepień populacyjnych

od ww. grup wiekowych

18-22 stycznia 2021
Realizacja szczepień

w domach pomocy społecznej

Dermex Sp. Z o.o.
Ul. Łąkoszyńska 66

99-300 Kutno
Tel. 24 254 50 08

NZOZ MEDICAL
Ul. Poznańska 18/20
99-340 Krośniewice

Tel. 24 252 50 01

NZOZ MEDYK
Ul. Grunwaldzka 2

99-300 Kutno
Tel. 24 355 84 70 / 71

NZOZ INTER-MED
Bedlno 26A

99-311 Bedlno
Tel. 603 688 214

LUXMEDICA
Ul. Konwaliowa 2

99-320 Żychlin
Tel. 24 368 70 07

NZOZ ORMED
Leśna 1

99-307 Strzelce
Tel. 24 356 67 71

NZOZ ALMAMED
Ul. Marii Konopnickiej 5A

99-320 Żychlin
Tel. 500 150 229

LUXMEDICA
Bedlno 30A

99-311 Bedlno
Tel. 663 673 095

NZOZ OSTROWY
Małgorzata Zielińska

Wołodrza 7
99-350 Nowe Ostrowy

Tel. 24 356 13 03

Centrum Medyczne
GLOBALMEDIC

Ul. Barlickiego 2
99-300 Kutno

Tel. 24 384 71 17

NZOZ Kutnowski
Szpital Samorządowy

Ul. Kościuszki 52
99-300 Kutno

Tel. 24 388 03 00
24 388 02 02
24 388 02 08

MOBILNY LEKARZ
Baranowska, Jaźwiecka,

Saliński Lekarze
Spółka Partnerska

Ul. Kochanowskiego 14A
91-469 Łódź

Tel. 692 733 446

Jak zapisać się na szczepienia?Jak zapisać się na szczepienia?

AKCJA INFORMACYJNA
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Około 180 nowych drzew 
zostało zasadzonych w 
ubiegłym roku w Kutnie. 

Jak podkreśla Jarosław 
Makowski, kierownik Biura 
Zieleni Miejskiej, to oczywi-
ście liczba drzew nasadzonych
w ramach poprawy wyglą-
du miasta. Nie ma w niej 
uwzględnionych drzew, które 
dodatkowo zostały nasadzone
w związku z różnego rodzaju 
inwestycjami (tylko na samym 
rewitalizowanym obszarze naj-
starszej części miasta posadzo-
nych zostało ponad 100 nowych 
drzew). Najwięcej nowych ro-
ślin pojawiło się w Parku Nad 
Ochnią – 31 nasadzeń oraz przy 
ulicach Skłodowskiej–Curie i 
Troczewskiego, gdzie pojawiło 

się w sumie ponad 40 nowych 
drzew.

– Oczywiście ta liczba 180 
nowych drzew nie porywa je-
śli chodzi o miasto, ale ubiegły 
rok był bardzo ciężki, jeśli cho-
dzi o jakiekolwiek działania na 
rzecz poprawy estetyki miasta. 
W skali roku nie ma się czego 
jednak wstydzić. Drzewa poja-
wiły się w ciągach komunika-
cyjnych, na terenach parków 
i zieleńców. To są te miejsca, 
gdzie te nowe nasadzenia moż-
na oglądać – mówi Jarosław 
Makowski, kierownik Biura 
Zieleni Miejskiej.

Warto dodać, że w ubiegłym 
roku zostały nasadzone także 
inne rośliny.

– Posadziliśmy prawie 500 

bylin, krzewów było ponad 
300. Oprócz tego ponad 200 
sadzonek traw ozdobnych. 
Były też pnącza zagarniające 
przestrzeń, gdzie nic innego 
nie chce rosnąć. Stworzyli-
śmy dwie rabaty z roślinami 
ozdobnymi – dodaje Ja-
rosław Makowski.

Biuro Zieleni Miej-
skiej przez pan-
demiczną rze-
czywistość nie 
mogło zrealizo-
wać wszystkich 
swoich planów. 
Wszyscy miesz-
kańcy mają pew-
nie nadzieję na 
jeszcze lepszy 2021 
rok. •

W zeszłym roku w Kutnie 
posadzono blisko 200 drzew,
a także kilkaset krzewów i kwiatów.

nie chce rosnąć. Stworzyli-
śmy dwie rabaty z roślinami 
ozdobnymi – dodaje Ja-
rosław Makowski.

Biuro Zieleni Miej-
skiej przez pan-
demiczną rze-
czywistość nie 
mogło zrealizo-
wać wszystkich 
swoich planów. 
Wszyscy miesz-
kańcy mają pew-
nie nadzieję na 
jeszcze lepszy 2021 

W zeszłym roku w Kutnie 
posadzono blisko 200 drzew,
a także kilkaset krzewów i kwiatów.

Kutno się zazieleniło. Posadzono prawie 200 nowych drzew

Mnóstwo nowego sprzętu 
otrzymali druhowie z jed-
nostek Ochotniczych Stra-
ży Pożarnych z terenu gmi-
ny Kutno.
Gmina Kutno w 2020 roku za-
kupiła ubrania specjalistyczne 
(bojowe) oraz sprzęt ratowni-
czo – gaśniczy za łączną kwo-
tę 234 807,45 zł. Na ten cel
z budżetu Gminy Kutno zostały 
przekazane środki w wysokości 
24.646,65 zł., pozostała kwota 
– 210,160,80 zł. to wsparcie 
fi nansowe pozyskane ze środ-
ków Funduszu Sprawiedliwo-
ści, którego dysponentem jest 
Minister Sprawiedliwości.

Na spotkaniu pod koniec 
grudnia 2020 r. wójt gminy 
Kutno Justyna Jasińska w obec-
ności reprezentanta Funduszu 
Sprawiedliwości Posła na Sejm 
RP Tadeusza Woźniaka przeka-
zała zakupiony sprzęt przedsta-
wicielom Ochotniczych Straży 
Pożarnych z gminy Kutno:

OSP KSRG we Wroczynach
na kwotę 21.033,00 zł

– 6 kompletów ubrań specja-

listycznych (bojowych), 1 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Jerzy Kostrzewa i skarbnik 
Michał Borkowski.

OSP w Strzegocinie
na kwotę 26.568,00 zł

– 6 kompletów ubrań specja-
listycznych (bojowych),  4 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Mirosław Karczewski i skarb-
nik Andrzej Ignaczak.

OSP w Leszczynku
na kwotę 24.723,00 zł

– 6 kompletów ubrań specja-
listycznych (bojowych), 3 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Rafał Olszewski i skarbnik 
Arkadiusz Pigulski.

OSP w Wierzbiu
na łączna kwotę22.878,00 zł
– 6 kompletów ubrań specja-

listycznych (bojowych), 2 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Antoni Jóźwiak i skarbnik 
Rafała Zielak.

OSP w Gołębiewku Nowym
na kwotę 10.086,00 zł

– 2 kompletów ubrań specja-
listycznych (bojowych), 2 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Andrzej Siuda i skarbnik 
Bogdan Gajewicz.

OSP w Wysokiej Wielkiej
na kwotę 2.287,80 zł

– 1 szt. radiotelefonu prze-
woźnego

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Jerzy Konopiński i skarbnik 
Ewa Konopińska.

OSP KSRG w Komadzynie
na łączną kwotę 127.231,65 zł
– 6 kompletów ubranie spe-

cjalistyczne trzyczęściowe, 6 
szt. hełm strażacki, 6 szt. buty 
strażackie, 6 par rękawice 
strażackie specjalne, 1 szt. pa-
rawan osłaniający zdarzenie, 
1 zestaw klinów typu A, 1 szt. 
wytwornica piany średniej, 
1 szt. agregat oddymiający, 1 
szt. pompa zanurzeniowa 1 fa-
zowa, 1 szt. miernik detektor 
wielogazowy, 1 zestaw 2 pod-
pór ratowniczych, 1 szt. wspor-
nik progowy kątowy, 1 szt. de-
fi brylator, 8 szt. wąż tłoczny 
W52, 10 szt.wąż tłoczny W75, 1 

zestaw narzędzi akumulatoro-
wych, 1 szt. osłona 2 poduszki 
na kierownicę, 1 szt. Pirometr, 
1 szt. aparat powietrzny, 2 szt. 
butle zapasowe do aparatu po-
wietrznego, 3 szt. radiostacje 
cyfrowe, 1 szt. rozpierak ko-
lumnowy 1,5 m. jednostopnio-
wy.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Marian Serek i skarbnik Sta-
nisław Janusz.

Powyższy sprzęt stanowi wy-
posażenie dla nowego samo-
chodu ratowniczo-gaśniczego 
marki Volvo, który został prze-
kazany OSP KSRG w Koma-
dzynie w październiku zeszłego 
roku. W związku z pandemią 
koronawirusa uroczystość od-
była się przy zachowaniu reżi-
mu sanitarnego.  •

W 2020 roku wszystkie jednostki 
OSP z gminy Kutno otrzymały 
nowy sprzęt.

OSP w Leszczynku OSP w Wysokiej Wielkiej zestaw narzędzi akumulatoro-

Nowy sprzęt dla druhów z gminy Kutno

Mnóstwo nowego sprzętu listycznych (bojowych), 1 szt. 

– 6 kompletów ubrań specja-
listycznych (bojowych), 3 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Rafał Olszewski i skarbnik 
Arkadiusz Pigulski.

na łączna kwotę22.878,00 zł
– 6 kompletów ubrań specja-

listycznych (bojowych), 2 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Antoni Jóźwiak i skarbnik 
Rafała Zielak.

OSP w Gołębiewku Nowym

– 2 kompletów ubrań specja-

Nowy sprzęt dla druhów z gminy KutnoNowy sprzęt dla druhów z gminy Kutno

Wójt gminy Kutno Justyna Jasińska w obecności 
posła Tadeusza Woźniaka przekazała zakupiony 
sprzęt przedstawicielom OSP.

FOT. UG KUTNO
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Około 180 nowych drzew 
zostało zasadzonych w 
ubiegłym roku w Kutnie. 

Jak podkreśla Jarosław 
Makowski, kierownik Biura 
Zieleni Miejskiej, to oczywi-
ście liczba drzew nasadzonych
w ramach poprawy wyglą-
du miasta. Nie ma w niej 
uwzględnionych drzew, które 
dodatkowo zostały nasadzone
w związku z różnego rodzaju 
inwestycjami (tylko na samym 
rewitalizowanym obszarze naj-
starszej części miasta posadzo-
nych zostało ponad 100 nowych 
drzew). Najwięcej nowych ro-
ślin pojawiło się w Parku Nad 
Ochnią – 31 nasadzeń oraz przy 
ulicach Skłodowskiej–Curie i 
Troczewskiego, gdzie pojawiło 

się w sumie ponad 40 nowych 
drzew.

– Oczywiście ta liczba 180 
nowych drzew nie porywa je-
śli chodzi o miasto, ale ubiegły 
rok był bardzo ciężki, jeśli cho-
dzi o jakiekolwiek działania na 
rzecz poprawy estetyki miasta. 
W skali roku nie ma się czego 
jednak wstydzić. Drzewa poja-
wiły się w ciągach komunika-
cyjnych, na terenach parków 
i zieleńców. To są te miejsca, 
gdzie te nowe nasadzenia moż-
na oglądać – mówi Jarosław 
Makowski, kierownik Biura 
Zieleni Miejskiej.

Warto dodać, że w ubiegłym 
roku zostały nasadzone także 
inne rośliny.

– Posadziliśmy prawie 500 

bylin, krzewów było ponad 
300. Oprócz tego ponad 200 
sadzonek traw ozdobnych. 
Były też pnącza zagarniające 
przestrzeń, gdzie nic innego 
nie chce rosnąć. Stworzyli-
śmy dwie rabaty z roślinami 
ozdobnymi – dodaje Ja-
rosław Makowski.

Biuro Zieleni Miej-
skiej przez pan-
demiczną rze-
czywistość nie 
mogło zrealizo-
wać wszystkich 
swoich planów. 
Wszyscy miesz-
kańcy mają pew-
nie nadzieję na 
jeszcze lepszy 2021 
rok. •

W zeszłym roku w Kutnie 
posadzono blisko 200 drzew,
a także kilkaset krzewów i kwiatów.

nie chce rosnąć. Stworzyli-
śmy dwie rabaty z roślinami 
ozdobnymi – dodaje Ja-
rosław Makowski.

Biuro Zieleni Miej-
skiej przez pan-
demiczną rze-
czywistość nie 
mogło zrealizo-
wać wszystkich 
swoich planów. 
Wszyscy miesz-
kańcy mają pew-
nie nadzieję na 
jeszcze lepszy 2021 

W zeszłym roku w Kutnie 
posadzono blisko 200 drzew,
a także kilkaset krzewów i kwiatów.

Kutno się zazieleniło. Posadzono prawie 200 nowych drzew

Mnóstwo nowego sprzętu 
otrzymali druhowie z jed-
nostek Ochotniczych Stra-
ży Pożarnych z terenu gmi-
ny Kutno.
Gmina Kutno w 2020 roku za-
kupiła ubrania specjalistyczne 
(bojowe) oraz sprzęt ratowni-
czo – gaśniczy za łączną kwo-
tę 234 807,45 zł. Na ten cel
z budżetu Gminy Kutno zostały 
przekazane środki w wysokości 
24.646,65 zł., pozostała kwota 
– 210,160,80 zł. to wsparcie 
fi nansowe pozyskane ze środ-
ków Funduszu Sprawiedliwo-
ści, którego dysponentem jest 
Minister Sprawiedliwości.

Na spotkaniu pod koniec 
grudnia 2020 r. wójt gminy 
Kutno Justyna Jasińska w obec-
ności reprezentanta Funduszu 
Sprawiedliwości Posła na Sejm 
RP Tadeusza Woźniaka przeka-
zała zakupiony sprzęt przedsta-
wicielom Ochotniczych Straży 
Pożarnych z gminy Kutno:

OSP KSRG we Wroczynach
na kwotę 21.033,00 zł

– 6 kompletów ubrań specja-

listycznych (bojowych), 1 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Jerzy Kostrzewa i skarbnik 
Michał Borkowski.

OSP w Strzegocinie
na kwotę 26.568,00 zł

– 6 kompletów ubrań specja-
listycznych (bojowych),  4 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Mirosław Karczewski i skarb-
nik Andrzej Ignaczak.

OSP w Leszczynku
na kwotę 24.723,00 zł

– 6 kompletów ubrań specja-
listycznych (bojowych), 3 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Rafał Olszewski i skarbnik 
Arkadiusz Pigulski.

OSP w Wierzbiu
na łączna kwotę22.878,00 zł
– 6 kompletów ubrań specja-

listycznych (bojowych), 2 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Antoni Jóźwiak i skarbnik 
Rafała Zielak.

OSP w Gołębiewku Nowym
na kwotę 10.086,00 zł

– 2 kompletów ubrań specja-
listycznych (bojowych), 2 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Andrzej Siuda i skarbnik 
Bogdan Gajewicz.

OSP w Wysokiej Wielkiej
na kwotę 2.287,80 zł

– 1 szt. radiotelefonu prze-
woźnego

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Jerzy Konopiński i skarbnik 
Ewa Konopińska.

OSP KSRG w Komadzynie
na łączną kwotę 127.231,65 zł
– 6 kompletów ubranie spe-

cjalistyczne trzyczęściowe, 6 
szt. hełm strażacki, 6 szt. buty 
strażackie, 6 par rękawice 
strażackie specjalne, 1 szt. pa-
rawan osłaniający zdarzenie, 
1 zestaw klinów typu A, 1 szt. 
wytwornica piany średniej, 
1 szt. agregat oddymiający, 1 
szt. pompa zanurzeniowa 1 fa-
zowa, 1 szt. miernik detektor 
wielogazowy, 1 zestaw 2 pod-
pór ratowniczych, 1 szt. wspor-
nik progowy kątowy, 1 szt. de-
fi brylator, 8 szt. wąż tłoczny 
W52, 10 szt.wąż tłoczny W75, 1 

zestaw narzędzi akumulatoro-
wych, 1 szt. osłona 2 poduszki 
na kierownicę, 1 szt. Pirometr, 
1 szt. aparat powietrzny, 2 szt. 
butle zapasowe do aparatu po-
wietrznego, 3 szt. radiostacje 
cyfrowe, 1 szt. rozpierak ko-
lumnowy 1,5 m. jednostopnio-
wy.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Marian Serek i skarbnik Sta-
nisław Janusz.

Powyższy sprzęt stanowi wy-
posażenie dla nowego samo-
chodu ratowniczo-gaśniczego 
marki Volvo, który został prze-
kazany OSP KSRG w Koma-
dzynie w październiku zeszłego 
roku. W związku z pandemią 
koronawirusa uroczystość od-
była się przy zachowaniu reżi-
mu sanitarnego.  •

W 2020 roku wszystkie jednostki 
OSP z gminy Kutno otrzymały 
nowy sprzęt.

OSP w Leszczynku OSP w Wysokiej Wielkiej zestaw narzędzi akumulatoro-

Nowy sprzęt dla druhów z gminy Kutno

Mnóstwo nowego sprzętu listycznych (bojowych), 1 szt. 

– 6 kompletów ubrań specja-
listycznych (bojowych), 3 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Rafał Olszewski i skarbnik 
Arkadiusz Pigulski.

na łączna kwotę22.878,00 zł
– 6 kompletów ubrań specja-

listycznych (bojowych), 2 szt. 
radiostacji nasobnej.

Jednostkę reprezentowali pre-
zes Antoni Jóźwiak i skarbnik 
Rafała Zielak.

OSP w Gołębiewku Nowym

– 2 kompletów ubrań specja-

Nowy sprzęt dla druhów z gminy KutnoNowy sprzęt dla druhów z gminy Kutno

Wójt gminy Kutno Justyna Jasińska w obecności 
posła Tadeusza Woźniaka przekazała zakupiony 
sprzęt przedstawicielom OSP.

FOT. UG KUTNO
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W Kutnie w tym roku nie 
będą dofi nansowywane 
zabiegi sterylizacji i ka-
stracji zwierząt właści-
cielskich. Taka decyzja, 
to pokłosie pandemii i 
obostrzeń, które dopro-
wadziły do zmniejsze-
nia budżetu miasta na 
2021 rok.

Miasto musi oszczędzać 
na zadaniach, których nie 
ma obowiązku reali-
zować. Kastracji
i sterylizacji 
zwierząt wła-
ścicielskich 
akurat we-
dług prawa 
nie musimy 
wykonywać. 
Oczywiście, 
jeśli sytu-
acja związana
z epidemią się 
ustabilizuje i bu-
dżet miasta będzie 
stabilniejszy, to będziemy 
chcieli wrócić do wspiera-
nia mieszkańców fi nansowo 
przy takich zabiegach, bo to 
również pomoc w walce z 
bezdomnością zwierząt.

Warto jednak podkreślić, 
że cały czas wykonywane 
będą zabiegi sterylizacji i 
kastracji zwierząt bezdom-

nych z terenu miasta. Pro-
ces ten będzie przebiegał 
tak, jak w latach poprzed-
nich.

Jednocześnie informu-
jemy, że w 2021 roku nie 
będziemy również wprowa-
dzać podatku od zwierząt 
właścicielskich.

W związku z tym, że nie 
możemy mieszkańcom po-
móc w kastracji i steryliza-
cji, nie będziemy również 

wprowadzać podatku 
od zwierząt wła-

ścicielskich, aby 
d o d a t k o w o 

nie obciążać 
b u d ż e t ó w 
domowych. 
Być może 
będzie to 
jakaś forma 
rekompensa-

ty.
Tylko w ubie-

głym roku dofi -
nansowania pomogły 

zrealizować 568 zabiegów 
kastracji i sterylizacji zwie-
rząt właścicielskich. Miasto 
rocznie przeznacza oko-
ło 200 tysięcy złotych na 
utrzymanie bezdomnych 
czworonogów odłowionych 
z terenu Kutna, a także 
na walkę z bezdomnością 
zwierząt. •

Nie będzie dofi nansowania
na zabiegi dla zwierząt

ma obowiązku reali-
zować. Kastracji
i sterylizacji 
zwierząt wła-
ścicielskich 
akurat we-

Oczywiście, 
jeśli sytu-
acja związana
z epidemią się 
ustabilizuje i bu-
dżet miasta będzie 
stabilniejszy, to będziemy 

wprowadzać podatku 
od zwierząt wła-

ścicielskich, aby 
d o d a t k o w o 

nie obciążać 
b u d ż e t ó w 
domowych. 
Być może 
będzie to 
jakaś forma 
rekompensa-

ty.
Tylko w ubie-

głym roku dofi -
nansowania pomogły 

zrealizować 568 zabiegów 

Kutno ubiega się o po-
nad pół miliona złotych 
na rzecz osób niepeł-
nosprawnych. To pie-
niądze, które miałyby 
zostać przeznaczone na 
asystentów dla osób 
niepełnosprawnych. 
Chodzi o ponad 550 ty-
sięcy złotych.

Za tę kwotę będzie moż-
na pomóc tym, którzy nie 
mogą brać udziału w życiu 
społecznym z powodu róż-
nego rodzaju barier zwią-
zanych z niepełnosprawno-
ścią.

– Przede wszystkim asy-
stenci mają pomagać oso-
bom niepełnosprawnym w 
codziennych czynnościach. 
Chodzi tu między innymi 
o pomoc w codziennym 
przemieszczaniu się na 
przykład do szkoły, na za-
kupy, do lekarza, na reha-
bilitację, do kościoła czy na 
zajęcia sportowe lub wyda-
rzenia kulturalne. Ponadto 
asystenci pomagać będą 

na przykład w załatwia-
niu spraw urzędowych lub 
nawiązywaniu kontaktów
z różnymi organizacjami 
czy instytucjami – tłumaczy 
Zbigniew Wdowiak, Za-
stępca Prezydenta Kutna.

Program ma służyć wy-
równywaniu szans i popra-
wie samodzielności osób 
niepełnosprawnych. We-
dług planów, z programu 
będzie mogło skorzystać 30 
osób, w tym 10 dzieci w wie-
ku do 16 roku życia, 8 osób 
z orzeczeniem o znacznym 
stopniu niepełnosprawno-
ści i 12 osób z orzeczeniem 
o stopniu umiarkowanym.

Usługi asystenta będą 
świadczyć wykwalifi kowa-
ni pracownicy posiadający 
odpowiednie doświadcze-
nie. Wniosek o pieniądze 
został w ekspresowym tem-
pie opracowany i  złożony 
w grudniu. Na rozstrzy-
gnięcie przez ministerstwo 
trzeba będzie poczekać do 
końca pierwszego kwartału 
tego roku. •

Miasto pozyska pół miliona
dla niespełnosprawnych?

Ekologia i idea zielonego 
miasta mają szanse być do-
minującymi elementami 
strategii naszego miasta na 
najbliższe lata. W tej sprawie 
ostatnio do władz miasta pi-
sał radny Robert Małachow-
ski, a do tematu ustosunko-
wał się już wiceprezydent 
Kutna Jacek Boczkaja. – Wizja 
„Zielonego Kutna” może być 
bliżej niż nam się wydawało 
i zdecydowanie jest to idea, 
którą warto rozważyć – uwa-
ża wiceprezydent Miasta Róż.

Pod koniec zeszłego roku radny 
Robert Małachowski (Porozu-
mienie dla Kutna) zwrócił się do 
władz Kutna z interpelacją doty-
czącą propozycji idei „zielonego 
miasta” (ang. green city) jednym
z kluczowych założeń strategii 
rozwoju Kutna na kolejne lata. 

Jak zapowiada Jacek Boczka-
ja, wiceprezydent Kutna, zapro-
ponowane rozwiązania zostaną 
uwzględnione podczas opraco-
wywania nowej strategii rozwoju 
miasta.

Jego zdaniem można zauważyć, 
że od dużego czasu w polskich, 
ale także europejskich miastach 
większy nacisk zostaje po-
łożony na aspekty związane
z zielenią, ochroną środowi-
ska czy też ekologią. – Trze-
ba przyznać, że w przypadku 
Miasta Róż, taki kierunek 
zdaje się być naturalnym 
rozszerzeniem naszej marki 
– uważa Boczkaja.

Jak mówi wiceprezydent 
Kutna, idea miasta ekolo-
gicznego jest mu szczegól-
nie bliska i dlatego w wielu 
aspektach Kutno staje się 
miastem przyjaznym ekolo-
gicznie.

– Ogromnym sukcesem 
okazał się program dota-
cji związanych z wymianą 
źródeł ciepła. Od 2016 roku 

przeznaczyliśmy ponad milion 
złotych na dofi nansowanie eko-
logicznych źródeł ogrzewania.
W 2021 roku zamierzamy poło-
żyć jeszcze większy nacisk na roz-
wiązania sprzyjające środowisku, 
skupiając się na przyłączach ga-
zowych, nowoczesnych piecach 
czy też pompach ciepła – komen-
tuje J. Boczkaja.

W kwestii „zielonego” mia-
sta biuro zieleni miejskiej za-
deklarowało kontynuowanie 
akcji nasadzeń drzew, nie tyl-
ko w celu uzupełnień, ale tak-
że zupełnie nowych nasadzeń
w przestrzeni miejskiej. Warto 
wspomnieć, że na terenie Parku 
nad Ochnią pojawi się ponad 30 
nowych drzew.

– Również element komunika-
cji niskoemisyjnej nie jest nam 
obcy. W taborze Miejskiego Za-
kładu Komunikacji funkcjonuje 
6 autobusów elektrycznych, a na 
parkingu podziemnym na Placu 
Wolności powstaje stacja łado-
wania pojazdów elektrycznych. 
Złożyliśmy także wniosek do Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Łodzi w ramach programu 
priorytetowego „EKO Latarnia” 
na wymianę opraw oświetlenio-

wych na energooszczędne na te-
renie całego miasta – mówi wice-
prezydent Kutna.

Jak mówi J. Boczkaja, magi-
strat systematycznie rozbudowu-
je oraz modernizuje infrastruk-
turę miejską, która wpłynie na 
komfort i poczucie bezpieczeń-
stwa mieszkańców. Między inny-
mi poprawiono oświetlenie w 8
z 12 planowanych miejsc, wymie-
niając instalacje na oświtelenie 
LED-owe. Te działania wymaga-
ją zdaniem wiceprezydenta kon-
tynuacji i wzmocnienia.

– Powyższe przykłady stanowią 
jedynie część z działań, które już 
dzisiaj przybliżają nas do propo-
nowanej przez Pana idei i cieszą 
się bardzo dobrym odbiorem ze 
strony opinii publicznej. Miesz-
kańcy Kutna są świadomi wpływu 
jaki ma ochrona środowiska na 
zdrowie i samopoczucie każdego
z nas. W związku z tym przyjęcie 
tego kierunku również wpisuje 
się w aspekt tworzenia społecz-
ności obywatelskiej, która przy-
czyni się do kreowania otwar-
tego, zielonego miasta. Dlatego
z pewnością weźmiemy pod uwa-
gę Pańskie propozycje podczas 
opracowywania nowego doku-
mentu strategicznego – opowiada 

radnemu Małachowskiemu 
wiceprezydent J. Boczkaja. 
– Nawiązując też do przyto-
czonej koncepcji Ebenezera 
Howarda, możemy powie-
dzieć, że Kutno już dziś po-
siada centralny park miejski 
w postaci Parku Traugutta. 
Zatem, biorąc pod uwagę 
powyższe przykłady, wizja 
„Zielonego Kutna” może być 
bliżej niż nam się wydawało
i zdecydowanie jest to idea, 
którą warto rozważyć.

Rok 2021 może okazać się 
przełomowy w tej kwestii, 
bo to właśnie w najbliższym 
czasie trzeba będzie ustalić 
Strategię Rozwoju Miasta na 
najbliższe lata. •

Ekologia i idea zielonego przeznaczyliśmy ponad milion wych na energooszczędne na te-

„TAK” „TAK” dla pomysłudla pomysłu
Zielonego KutnaZielonego Kutna
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wiceprezydent J. Boczkaja. 
– Nawiązując też do przyto-
czonej koncepcji Ebenezera 
Howarda, możemy powie-
dzieć, że Kutno już dziś po-
siada centralny park miejski 
w postaci Parku Traugutta. 
Zatem, biorąc pod uwagę 
powyższe przykłady, wizja 
„Zielonego Kutna” może być 
bliżej niż nam się wydawało
i zdecydowanie jest to idea, 
którą warto rozważyć.

Rok 2021 może okazać się 
przełomowy w tej kwestii, 
bo to właśnie w najbliższym 
czasie trzeba będzie ustalić 
Strategię Rozwoju Miasta na 
najbliższe lata. 

FOT. UM KUTNO
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W miniony weekend kolejne 
już spotkanie w ramach mi-
strzostw 2 Ligi Męskiej grupy 
B rozgrywali koszykarze KS 
Kutno. Rywalem naszego ze-
społu była drużyna UKS Trójka 
Żyrardów, która w tabeli jest 
wyżej notowanym zespołem. 
Kutnianie wygrali 77:73.

Obydwa zespoły od samego po-
czątku chciały narzucić swój styl 
oraz rytm gry. Dlatego też wiado-
mo było, iż ten pojedynek nie bę-
dzie należał do łatwych. Pierwsza 
kwarta jak i pozostałe części ca-

łego meczu byłby bardzo wyrów-
nane. Żadna z drużyn nie mogła 
odskoczyć na kilkupunktowe pro-
wadzenie, gdyż w odpowiedzi dru-
gi zespół rzuca seryjnie i zdobyta 
przewaga była niwelowana.

Końcowe minuty IV kwarty 
meczu należały do zawodników
z Kutna i to właśnie nasza drużyna 
zdobyła ostatecznie przewagę czte-
rech punktów, która pozwoliła na 
wygranie całego spotkania.

Ostatni raz w tym sezonie w bar-
wach żółto-niebieskich swój mecz 
rozegrał Jan Grzeliński, który od 
najbliższego spotkania będzie za-

wodnikiem WKK Wrocław. Cały 
zarząd dziękuje Jankowi za czas 
i oddane serce pozostawione na 
każdym treningu oraz meczu.

KS Kutno 77:73 UKS TRÓJKA
ŻYRARDÓW

 (19:20; 18:19; 20:16; 20:18)
Dla Kutna punktowali: Ślebocki 

0, Janczura 0, Krawiec 5, Grzeliń-
ski 10, Sołtysiak 0, Poznański 5, 
Ćwirko-Godycki 25, Stopierzyński 
9, Podworski 12, Stachera 11.

W składzie byli również: Łukasie-
wicz oraz Popławski jednakże trener 
Szczepaniak nie skorzystał z tych za-
wodników w toku całego spotkania. •

Ważna wygrana koszykarzy KS-u 
W miniony weekend kolejne łego meczu byłby bardzo wyrów-łego meczu byłby bardzo wyrów-

nane. Żadna z drużyn nie mogła 
łego meczu byłby bardzo wyrów-

Ważna wygrana koszykarzy KS-u Ważna wygrana koszykarzy KS-u 

FOT. ANNA KRAWCZYK
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